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ХРИСТОС 
ВАСКРСЕ

НАЈЉЕПШИ ОБИЧАЈ 
ВАСКРСА

ПРAСИЋИ ЦИJEНOM MНOГO ПOРAСЛИ
У сусрeт прaвoслaвним прaзницимa

Жене из Омарске чувају стари 
начин шарања Васкршњих јаја

Данијел Егић, министар рада и 
борачко-инвалидске заштите у Влади РС
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ПОВЕЋАЊЕМ 
ПЛАТА У РЕАЛНОМ 
СЕКТОРУ СМАТРАМ 

ЛЕГИТИМНИМ
Сaшa Вигњeвић, прeдсjeдник 

Хумaнитaрнe oргaнизaциje 
“Срби зa Србe”

"БИTНO JE ДA 
СTEКНEMO 
КУЛTУРУ 

ХУMAНOСTИ"
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РОКЕНРОЛ И 
ПОСПРЕМАЊЕ

КОМЕНТАР

Као што вре-
менски ро-
лекостер до-
несе мало 
сунца, мало 
облака, мало 
кише, тако и 
овај живот-
ни. Мало хао-
са, мало реда, 

мало радости, мало туге. И 
тако се вртимо у времену и 
простору. Вријеме је и за по-
спремање. Ја сам одавно „по-
чистила“ и „поспремила“ све 
људе на мјеста која им код 
мене припадају.
И само да знате, никад није 
касно. Јер људи свакојаки 
имају своје мјесто. Неки и не-
мају. И не треба да имају. Јер 
припадају мјесту којег тачно 
заслужују.
Што се тиче поспремања мо-
жете и кућу да средите. Да на-
правите оно велико, прољетно 
спремање. Мада, некима није 
драг посао. Али, мора се.
И живот нам је у нереду. Мије-
шају се у њега знани, незна-
ни, они који нешто знају, они 
који не знају ама баш ништа, 
али ето бодете им очи. Дрзну 
се тако неки што не знају, па 
покушавају да соле памет и 
да упропасте око себе све што 
ваља. Шта с таквима. Одавно 
је живот такође показао да 
што је ред већи, хаос је сва-
како дупло присутнији. Јер, 
има оних који не воле ред. Не 
воле рад. Али, пролазе.  Пли-
вају. Тако да искрено препору-
чујем да ове потоње обавезно 
ставите на игнор и лиферује-
те из близине. Затроваће вам 
све нијансе живота. А мно-
ги упорно слажу нијансу на 
нијансу. Вјерујући да су бољи, 
савршенији. А у заблуди су. 
Итекаквој. Нема савршеног 
реда. Само детаљно поспре-
мање. Спремање куће, главе, 
живота нека почне. Да проди-
шемо!

Гордана Каурин

Подршка од око 50 000 КМ

ПОТПИСАНИ УГОВОРИ О СТИПЕНДИРАЊУ 
СА 41 ПЕРСПЕКТИВНИМ СПОРТИСТОМ
Градоначелник Приједора Слободан Јавор потписао 
је са 41 спортистом уговоре о стипендирању за ову 
годину. За ову намјену из буџета града издвојено је 
око 50.000 КМ.
Млади спортисти истичу да им је од великог значаја 
што ће током 12 мјесеци добијати по 100 марака.  
Кажу да ће овај новац искористити за трошкове 
бављења спортом.
Међу стипендистима је и Данило Вукотић који  је 
члан Taeкwоndo  kluba „Ljubija“ седам година.
„Много ће ми значити стипендија. Искористићу је 
за уплаћивање будућих такмичења. Крајем марта 
сам поново освојио државно првенство, али овај пут 
у јуниорској конкуренцији и на крају мјесеца имам 
клупско европско првенство тако да очекујем још 
доста такмичења“, наводи Вукотић.
Стипендија је од великог значаја и за џудисту Дејана 
Станојевића.
„Џудо је један од скупљих спортова због кимона, 
лиценци, турнира и осталих ствари тако да ће ми 
значити доста ова стипендија. Имам планове. Сада 
ми предстоји државно првенство за јуниоре, ако ту 
успијем да остварим све што сам замислио, онда 
балканско, европско такмичење па видјећемо“, каже 
Станојевић.
Као перспективној спортисткињи стипендија је 
додјељена и шахисткињи Маји Коврлији.  
„Активно се бавим шахом више од седам и по година. 

Сестра и ја смо учествовале на разним такмичењима, 
државног и европског нивоа. Освајале смо разне 
награде. Желим да се захвалим Градској управи на 
челу са градоначелником јер нам је обезбиједио 
овакав вид подршке“, рекла је Коврлија. 
Градоначелник Приједора Слободан Јавор каже да 
при додјели стипендија није изостављен ниједан 
спорт. Јавор подсјећа да ће поред 40 перспективних 
спортиста стипендију годину дана добијати и 
стонотенисерка Марија Гњатић која је 2022. изабрана 
за спортисту године града Приједора
„Поносни смо као локална заједница на спорт у 
нашем граду и на све ове дивне младе људе који су 
заиста имали одличне резултате иза себе у прошлој 
години као и претходних година. То  су амбасадори 
нашег града. Настојимо сваке године да увећамо 
издвајања из буџета за спорт. Тако смо и ове године 
издвојили доста финансијских средстава и доста 
пројеката ће бити реализовано што се види по 
спортским теренима, игралиштима и наравно по 
манифестацији „Дани спорта“ . Прошле године 
се видјело да много значи нашој омладини да се 
представи, али и најмлашим суграђанима који су 
добили прилику да се опредијеле за неки спорт“, 
рекао је Јавор.

У Галерији "Сретен Стојановић" 
уприличен је омаж једном од 
највећих приједорских сликара, 
академику Радовану Крагуљу. 
Изложени су текстови угледних 
свјетских часописа, који су дали 
завидан простор и пажњу поводом 
смрти овог великана и приказан 
видео-запис о животу и дјелу 
Радована Крагуља. 
''Хтјели смо још једном да 
скренемо пажњу на врхунску 
умјетничку појаву. Човјека који 
је у свјетској ликовној мапи 
заузео највише позиције ликовне 
културе. Приредили смо омаж 
као посљедњу захвалност и част 
што смо могли живјети у његовом 
сликарском простору'', рекао 
је Милан Кнежевић, Крагуљев 
пријатељ и организатор његових 
изложби. 
Крагуљ је дуго година живио, 
предавао и радио у Паризу. Његови 
радови се налазе у најпознатијим 
свјетским музејима и галеријама, 

али како наводе његови најближи 
никада није заборавио своје родно 
мјесто. 
''Његов круг је почео овдје и 
завршава овдје. Толико сам 
захвална што је у Галерији 
одржан омаж мом супругу који 
је из Великог Паланчишта. Давно 
је отишао у Енглеску, али увијек 
је он говорио да је Крајишник'', 
навела је Нена Крагуљ, супруга 
Радована Крагуља.

ОМАЖ АКАДЕМИКУ РАДОВАНУ КРАГУЉУ
Текст: В. Нишевић

Текст: Бојана Мајсторовић

Стипендисти

Потписивање уговора за стипендије

ПОЛОЖЕНА УРНА СА 
ПОСМРТНИМ ОСТАЦИМА 

ЧУВЕНОГ СЛИКАРА

На гробљу у Великом Паланчиш-
ту положена је урна са посмрт-
ним остацима Радована Крагуља. 
Крагуљ је преминуо у 87. години, 
прошле године у Паризу, гдје је и 
кремиран. Од Радована Крагуља 
опростили су се породица, прија-
тељи и поштоваоци његовог дјела.

200 000 КМ ЗА НАБАВКУ ОПРЕМЕ

Јавор је подсјетио  да је из буџета Града издвојено 
200.000 марака за набавку опреме за све спортске 
клубове. Најавио је да ће и ове године бити одржана 
манифестација „Дани спорта“ на којој ће бити пред-
стаљени  сви спортови и приједорски клубови.

Породица и пријатељи опростили 
се од Радована Крагуља

Радован Крагуљ



AKTUELNO 3.  www.kozarski.com
14. април 2023.

У присуству  највиших званичника, уручене чланске карте новим члановима

Највећа инвестиција на подручју Саничана коју је обезбиједила Влада Републике Српске за асфалтирање 
2400 метара пута.

ПРИЈЕДОРСКИ СНСД БОГАТИЈИ ЗА ПРЕКО 600 НОВИХ ЧЛАНОВА

Предсједник  Републике Српске 
Милорад  Додик и српски 
члан Предсједништва БиХ 
Жељка Цвијановић,  са 
градоначелником Слободаном 
Јавором и делегацијом града 
Приједора посјетили су  
током боравка у Приједору 
и село Саничани,  гдје је 
асфалтирана путна дионица 
у засеоку  Кечани. Ријеч је о 
асфалтирању једног од три 
путна правца чија је укупна 

вриједност 327.000 КМ.
Овом приликом Додик је 
поручио да Република Српска 
има шансу, да је добро мјесто 
и да јој треба више оптимизма 
и труда да што више младости 
задржи овдје. 
„Драго ми је што чујем да 
се ове активности одвијају 
планираном динамиком и 
што ће од укупног улагања 
бити асфалтирано педесетак 
путева у граду“ , рекао је 
Додик. Он је истакао да је у 
поступку рјешавање питања 

Рибњака Саничани, те да ће се 
све ријешити на начин како то 
народ очекује.
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор је изјавио да су 
се сами грађани изјашњавали 
о томе који ће путни правци 
бити урађени, те нагласио да 
је све резултат добре сарадње 
републичког и локалног нивоа 
власти.
„Поносан сам на ово мјесто 
које има око 800 мјештана, 
преко стотину дјеце. Циљ 
града је такође да купи Рибњак 
Саничани уз подршку Владе 
Републике Српске“, поручио је 
Јавор.
Представник Мјесне заједнице 
Саничани Ненад Гвозден је 
нагласио да је поносан на 
чињеницу да је ово веома живо 
мјесто, те да у њему егзистира 
и женски фудбалски клуб 
као и  културно-умјетничко 
друштво.
„Путеви нам требају, а ово 

је највећа инвестиција 
на подручју села коју је 
обезбиједила Влада Републике 
Српске“, истакао је Гвозден.

Предсједник  Републике 
Српске Милорад Додик  
изјавио  је приликом посјете 
Приједору да постојећу 
болницу у граду на Сани 
треба реконструисати и да не 
треба правити мегаломанске 
приче о изградњи нове, јер 
нису одрживе.
Додик је рекао да 
постојећу болницу треба 
модернизовати и ускладити с 
потребама, да она заслужује 
реконструкцију и евентуално  
доградњу.

Приједорски СНСД  богатији  
је за преко 600 нових чланова. 
Чланске карте једном броју 
нових  чланова  ове странке 
уручили су  на Малом 
градском  тргу  Милорад 
Додик, лидер СНСД-а, Жељка 
Цвијановић, потпредсједник 
Савеза независних 
социјалдемократа и Драгослав 
Кабић, предсједник  Градског 
одбора ове странке. Побједа 
СНСД-а у протекле двије 
деценије по Борису Јелисавцу, 
студенту бањалучког 
Економског факултета, била 
је довољан разлог да приступи 
овој странци. Чланску карту 
уручио му је предсједник 
Милорад Додик.“Двије 
деценије побједе су један 
од валидних показатеља 
будућности  и разлог зашто 
баш да се учланим у ову 
странку.  Младе  бих позвао 
да нам се придруже „, рекао 
је Јелисавац. „Чињеница да у 
Приједору добијамо преко 600 
нових чланова показује снагу 
СНСД-а , али и то да су политике  
ове странке оправдане и 

препознате“ Рекла је ово  у 
Приједору, приликом уручења 
чланских карата новим 
члановима СНСД-а,  Жељка 
Цвијановић, потпредсједник 
Савеза независних 
социјалдемократа. "И овај 
догађај овдје у Приједору 
показује ту снагу СНСД-а.  
Приједор је препознао потребу 

да буде упориште СНСД-а", 
додала је Цвијановићева. „У 
вријеме кад се оснивају неке 
нове политичке партије  СНСД 
биљежи раст свог чланства 
И даље на политичком небу 
остаје чврсто позициониран 
као патриотска политичка 

партија која не треба  да се 
бори за било какву подршку 
већ  подршку добија  од 
својих грађана. Зато што са 
грађанима ради, креира и 
реализује одређене пројекте, 
не прича празне приче већ 
у свим нашим општинама 
и  градовима оставља 
конкретне трагове.“, рекла 

је Цвијановићева. Честитке 
новим члановима СНСД-а 
упутио је предсједник ове 
странке  Милорад Додик. Он 
је  истакао да се ова партија 
интегрише и јача своје редове, 
док се друге партије распадају. 
Приједор је , како је додао, 

свијетао примјер посвећеног 
и јединственог руководства 
Градске управе и СНСД-а. 
„Приједор је данас  мјесто 
у којем се много ради . И то 
људи препознају.  И резултат 
тога је и ово учлањивање. 
Дакле, док се други распадају 
ми показујемо да смо заједно. 
Ово је изборна година за 
СНСД . У септембру идемо 
на изборни Сабор и веома је 
важно да се у изборе укључе 
сви чланови. Ми смо једна од 
најјачих и најмногољуднијих 
партија у Републици Српској 
и несумњиво и на подручју 
Босне и Херцеговине имајући 
у виду да се трули  СДА распада 
до најситнијих детаља“, рекао 
је Додик. На повјерењу новим 
члановима СНСД-а захвалио 
се и предсједник ГО СНСД 
Приједор Драгослав Кабић. 
Позвао је све заинтересоване, 
који, како је рекао препознају 
политику СНСД-а , да се  
активно  укључе у рад ове 
странке.  „И да заједничким 
снагама допринесемо бољитку 
Републике Српске и Града 
Приједора“, нагласио је он.

ДОДИК: "ПОСТОЈЕЋУ 
БОЛНИЦУ ТРЕБА 
РЕКОНСТРУИСАТИ"

ДОДИК: "ВЈЕРУЈЕМ ДА 
ЋЕ ГРАД ПРИЈЕДОР И СВЕ 
МЈЕСНЕ ЗАЈЕДНИЦЕ ОСЈЕТИТИ 
ПОДРШКУ  КОЈУ ЋЕ РЕПУБЛИКА 
ДАТИ У НАРЕДНИМ ГОДИНАМA"
Текст: Гордана Каурин

Текст: М. Згоњанин

Текст: Г. К.

Асфалтирање у засеоку Кечани

Предсједник Републике Српске Милорад  Додик и Предсједавајућа и 
српски члан Предсједништва БиХ Жељка Цвијановић у Саничанима

Влада Републике Српске 
додијелила је Граду При-
једору средства за асфал-
тирање путева и улица у 

износу 4.843.000,00 КМ, а у 
овој фази ријеч је о другом 

појединачном уговору с 
"Приједорпутевима" вријед-
ном  укупно 2.060.000 КМ за 
27 путних праваца укупне 

дужине више од 14 киломе-
тара.

Подјела нових чланских карата на малом тргу
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Данијел Егић, министар 
рада и борачко инвалидске 

заштите у Влади РС на овој 
функцији је непун мјесец дана. 
Одмах по доласку на чело овог 
министарства разговарао је са 
категоријама које оно представља. 
И поруке су му јасне, јер иако 
се, како каже, стање у области 
борачко-инвалидске заштите 
може сматрати задовољавајућим, 
свакако је тежња Министарства да 
се  оно побољша.  „Министарство 
рада и борачко-инвалидске 
заштите ће  у наредном периоду 
радити на побољшању положаја  
борачких категорија, првенствено 
кроз обезбјеђивање  повећања 
основице за обрачун новчаних 
примања утврђених прописима 
из области борачко-инвалидске 
заштите.  Такође, Министарство 
ће у сарадњи са удружењима 
проистеклим из Одбрамбено-
отаџбинског рата, предузимати и 
друге  мјере које ће допринијети 
унапређењу стања у области 
борачко-инвалидске заштите 
односно унапређењу положаја 
борачких категорија,  водећи 
при том рачуна о економској 
моћи Републике“, поручио је 
министар Егић у интервјуу који 
дао „Козарском вјеснику“.

Какву сарадњу имате с 
Борачком организацијом 

Републике Српске.Које 
сугестије имате кад је ова 
организација у питању?

Представници Борачке 
организације Републике Српске, 
на састанку који је уприличњн 
у кабинету, упознали су нас 
са досадашњим радом и 
активностима које планирају у 
наредном периоду и наравно, 
с очекивањима у правцу 
побољшања материјалног 
положаја свих борачких 
категорија.Остварили смо 
коректан однос, уважили и 
разумјели њихове захтјеве и 
ставове и у наредном периоду 
настојаћемо да конструктивно 
и заједнички радимо на 
остваривању циљева, а све  
у интересу категорија које 
представљамо. 

Разговарали сте и с 
представницима Синдиката 

РС-а. Њихов захтјев  је 
распакивање Закона о 

платама. На који начин?

Захтјев Синдиката посматрам на 
начин на који су уређене плате у 
Републици Српској. Полазећи од 
чињенице да су плате у Републици 
Српској уређене Законом о 
раду, колективним уговорима 
и законима о платама, то би 
значило да треба интервенисати 
у овим прописима. Када је ријеч 
о Закону о раду морам подсјетити 
да су посљедњим измјенама 
овог Закона у 2021. години 

плате у потпуности уређене, а 
највеће достигнуће је да се плате 
искључиво уређују колективним 
уговорима у реалном сектору. 
Овим измјенама Закона о раду 
јасно је дефинисана позиција 
колективног уговора као јединог 
средства којим се може уредити 
плата, поред закона, онако како то 
налаже Устав Републике Српске.
Не желим давати оцјене о 
могућим интервенцијама у 
законима о платама, јер су за 
то надлежни други ресори. 
Међутим, морам нагласити 
значај колективних уговора када 
је у питању уређивање плата 
у реалном сектору. Посебно 
истичем потребу закључивања 
општег колективног уговора којег 
сада у великој мјери замјењује 
Одлука Владе Републике Српске 
о утврђивању увећања плате, 
висине примања по основу рада 
и висине помоћи радницима. 

У овој години предвиђене су 
измјене и допуне сета закона 

из радно-правне области, 
а то су Закон о пензијско-
инвалидском осигурању, 
Закон о посредовању при 

запошљавању и накнадама за 
вријеме незапослености, Закон 

о мирном рјешавању радних 
спорова и Закон о економско-
социјалном савјету Републике 
Српске. На који начин то може 
побољшати положај радника?

Тачно је да су у овој години 
Планом рада предвиђене измјене 
и допуне Закона о пензијско-
инвалидском осигурању, Закона 
о посредовању при запошљавању 
и накнадама за вријеме 
незапослености, Закона о мирном 

рјешавању радних спорова и 
Закона о економско-социјалном 
савјету Републике Српске. 
Иако спадају у законе из радно-
правне области они ће на 
индиректан начин побољшати 
положај радника у Републици 
Српској кроз боље уређење 
области пензијско-инвалидског 
осигурања, осигурања од 
незапослености, унапређења 
процеса мирног рјешавања 
радних спорова, као и побољшања 
социјалног дијалога кроз рад 
Економско социјалног савјета 
Републике Српске. 
Сва рјешења у овим законима 
биће искључиво ствар и резултат 
социјалног дијалога Владе 
Републике Српске, пословне 
заједнице и синдиката, јер се 
ради о економско-социјалним 
питањима која су од заједничког 
интереса за сва три социјална 
партнера. 
Утицај пословне заједнице и 
синдиката на законска рјешења 
ће се обезбједити кроз њихово 
учешће у радним групама које ће 
припремати ова рјешења, па је у 
овом тренутку рано говорити о 
ефектима побољшања положаја 
радника у Републици Српској. 

Тражи се и повећање плата 
у реалном сектору. Како 

помирити захтјеве Синдиката 
и послодаваца?

Захтјев за повећањем плата 
у реалном сектору сматрам 
легитимним и вјерујем да ће 
се у наредном периоду о томе 
разговарати. 
Како сам већ раније поменуо 
да су измјенама Закона о раду 
другачије позиционирани 
колективни уговори када је ријеч 
о уређивању плата, очекујем 
да ће се приступити процесу 
колективног преговарања у 
многим дјелатностима у реалном 
сектору. 
Захтјеве синдиката и 
послодаваца у вези повећање 
плата једино је могуће помирити 
кроз колективне преговоре, гдје 
ће се у колективним уговорима 
у складу са законом и тренутном 
економском и финансијском 
ситуацијом између послодаваца 
и синдиката првенствено на 
нивоу компаније, па онда и шире 
уредити сва питања у вези плата.

Рекли сте да до краја године 
треба бити израђен и регистар 

повреда на раду.  Колико је 
важно уредити ту област?

Када је ријеч о регистру повреда 
на раду, морам да нагласим да 
је питање здравља и заштите на 
раду у Републици Српској веома 
квалитетно уређено. 
То, између осталог, подразумијева 
да је и до сада вођен регистар 
повреда на раду, односно 
да имамо све расположиве 
податке, али не на начин како 
смо то предвидјели Стратегијом 
заштите на раду у Републици 
Српској. Ријеч је о модернизацији 
-  информатизацији пријава 
повреда на раду путем он-
лине апликације и увезивања 
институција које по закону морају 
имати податке о повредама на 
раду ради предузимања мјера из 
своје надлежности. 
Апликација ће омогућити да 
сваки послодавац регистрован у 
Републици Српској, послодавци 
регистровани у Републици 
Српској са пословном јединицом 
у Федерацији БиХ и послодавци 
из Федерације БиХ или ван Босне 
и Херцеговине са пословном 
јединицом у Републици Српској, у 
реалном времену изврше пријаву 
повреде на раду.

ЗАХТЈЕВ ЗА ПОВЕЋАЊЕМ 
ПЛАТА У РЕАЛНОМ СЕКТОРУ 

СМАТРАМ ЛЕГИТИМНИМ

Интервју: Данијел Егић, министар рада и 
борачко-инвалидске заштите у Влади РС

Припремила: Мира Згоњанин

БИТАН И ДОГОВОР СОЦИЈАЛНИХ ПАРТНЕРА

На констатацију да  социјални партнери од Владе РС очекују ре-
довне пензије, веће плате, већу основицу за борачки додатак, 
унапређење привреде... Егић је оптимистичан. Ипак, много шта 
не зависи само од добре воље , већ и  свеукупне ситуације не 
само код нас већ и у окружењу.  „Имајући у виду досадашњи раст 
просјечне плате у Републици Српској сматрам да постоје реалне 
шансе да дође до повећања плата, а тиме и најниже плате, међу-
тим то зависи у великој мјери од укупне политичке, економске 
и финансијске ситуације код нас и у окружењу, као и договора 
социјалних партнера. Што се тиче исплате пензија, сматрам да 
ћемо задржати редовност исплате, као и планирани раст пен-
зија у наредном периоду“, поручио је министар.

Foto: srpskainfo
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Обиљежен Свјетски дан Рома

Координациони одбор МБО припадника МУП-а регије Приједор

СЈЕЋАЊЕ НА РОМСКЕ ЖРТВЕ УСТАШКОГ ЗЛОЧИНА

ПОДИЈЕЉЕНО 500 ЈЕДНОКРАТНИХ ПОМОЋИ И ЗАПОСЛЕНО 
23 ДЈЕЦЕ ПОГИНУЛИХ БОРАЦА 

У Другом свјетском рату страдао је 
недужни ромски народ, дјеца и жене и 
њихова жртва не смије бити заборављена, 
поручили су представници приједорског 
Удружења Рома који су, поводом 
Свјетског дана Рома, положили вијенац 
у спомен-подручју Доња Градина. Била 
је то прилика да се скрене пажња на неке 
од проблема ове популације, од којих 
су највећи запошљавање, образовање и 
стамбена проблематика.  У Републици 
Српској живи око 40.000 Рома, а у БиХ до 
100.000. Свјетски дан Рома, обиљежава 
се у част Првог конгреса Рома, одржаног 
1971. године у Лондону, када су Роми 
признати као народ. 
"Веома мали проценат Рома је запослен 
у БиХ. Апелујем на власти и јавна 
предузећа да имају више разумијевања 
када је у питању ромска популација", 
рекао је Рамо Салешевић, предсједник 
Удружења Рома, Приједор. Он је истакао 
позитиван примјер Републике Српске, 
гдје незапослени Роми остварују право 
на здравствену заштиту. Говорећи о 
образовању, навео је да републичке и 
градске власти у Приједору чине доста 
на том плану. 
"Градска управа помаже и у интегрисању 
Рома у друштво", рекао је Салешевић.

У Јасеновцу је страдало 40.000 Рома, али 
то није коначан број жртава из реда овог 
народа, јер је било и других ромских 
стратишта у Другом свјетском рату.
Дејан Мотл, виши кустос-историчар у 
Спомен-подручју Доња Градина, рекао 
је да су Роми процентуално народ који је 
највише страдао у НДХ.
"Само неколико стотина Рома је успјело 
да преживи холокауст и геноцид који се 
десио за вријеме Другог свјетског рата 
у Независној Држави Хрватској. У само 

два-три мјесеца, говото цјелокупно 
ромско становништво с подручја НДХ 
убијено је у Јасеновцу и његовом 
највећем стратишту, Доњој Градини", 
рекао је Мотл.

У Приједору је одржана 
редовна извјештајна 
Скупштина Координационог 
одбора мјесних борачких 
организација припадника 
МУП-а регије Приједор. 
Како је речено, посвећени су 
његовању традиције бораца 
припадника полиције, а по 
хуманитарним активностима 
посебно се истиче Мјесна 
борачка организација 
Станице јавне безбједности 
Приједор. 
"У посљедњих осам година, 
подијелили смо преко 

500 једнократних помоћи 
социјално угроженим, 
демобилисаним, обољелим 
борцима и породицама наших 
умрлих бораца. Посебно бих 
истакао активности у вези 
са запошљавањем дјеце 
погинулих бораца. На нивоу 
Полицијске управе Приједор, 
залагањем мјесних борачких 
организација, прије свега 
Приједора, али и осталих 
локалних заједница, успјели 
смо запослити 23 дјеце 
погинулих бораца, не само 
полицајаца него и војника", 
рекао је Војислав Кондић, 
предсједник Предсједништва 

Координационог одбора МБО 
припадника МУП-а регије 
Приједор. 
На сједници је констатовано 
да је циљ Координационог 
одбора пружање помоћи 
у рјешавању права бораца 
припадника МУП-а РС, и 
у томе се, како је речено, у 
потпуности успјело.
"Желим да се захвалим 
Борачкој организацији града 
Приједора која је уважила 
борце и припаднике МУП-а 
РС. Како су рјешавани 
проблеми и питања бораца 
Војске РС, тако су упоредо 
рјешавани и проблеми 

припадника МУП-а", рекао је 
Здравко Торбица, предсједник 
Скупштине. 
Прије почетка извјештајне 
Скупштине, положени су 
вијенци у холу Полицијске 
управе Приједор, код спомен-
плоча за 36 припадника 
Станице јавне безбједности 
Приједор и седам припадника 
Седмог одреда Бригаде 
специјалне полиције. 
Координациони одбор чини 
шест мјесних борачких 
организација с подручја 
приједорске регије, као и 
припадници Седмог одреда 
Бригаде специјалне полиције.

Централна манифестација помена 
жртвама геноцида Независне Државе 
Хрватске у концентрационом логору 
Јасеновац и његовом највећем стра-
тишту Доњој Градини биће одржана у 
недјељу, 23. априла.

Текст: Деборах Совиљ

Текст: Д. Совиљ

Представници приједорских Рома положили вијенац у Доњој Градини

Са извјештајне Скупштине 

Одата пошта погинулим полицајцима 
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Хумaнa и хумaнитaрнa 
дjeлa чeстo зaпoчну 
спoнтaнo и рaзвиjу сe у 

oзбиљну и дугoтрajну причу. 
Нeкaкo тaкo пoчeлa je и 
Хумaнитaрнa oргaнизaциja 
“Срби зa Србe”. “Oргaнизaциja 
рaди oд 2005. гoдинe. Билa je 
тo jeднa eнтузиjaстичнa идeja. 
Прeкo jeднoг интeрнeт фoрумa 
“Сeрбиaн кaфe”, крeнули смo 
дa пoмoгнeмo нeкe пoрoдицe 
кoje су угрoжeнe. Eкипa људи 
сe oкупљaлa нa тoм фoруму, 
свaкoднeвнo рaзмjeњивaлa 
рaзнe тeмe  и пoкрeнула сe 

идejoм хумaнoсти, кaд смo Срби 
нa риjeчимa, ajдe дa будeмo 
и Срби нa дjeлимa. Taдa je 
пoмoгнутo нeкoликo пoрoдицa 
и нaкoн тoгa нeштo je тo мaлo 
стaлo и нaкoн oдрeђeнoг 
врeмeнa jaвљa сe пoнoвo тa 
идeja и крeћe мaлo oзбиљниje 
дa сe рaди”, кaжe прeдсjeдник 
oргaнизaциje Сaшa Вигњeвић.
Зa свaку пoхвaлу je штo су 
oргaнизaциjу пoкрeнули 
млaди људи. Кaдa je имao 
25 гoдинa, нoшeн жeљoм дa 
oдвojи диo сeбe и свoг врeмeнa 
зa другe кojимa je пoмoћ 

дoбрoчинитeљa oд судбoнoснoг 
знaчaja, Вигњeвић сe 2010. 
гoдинe aктивнo укључиo у рaд 
oргaнизaциje. Oн истичe дa je 
свe вeћa пoтрeбa зa хумaнoшћу 
и дa сe људи свe вишe укључуjу у 
дaривaњe другимa. “Битнo je дa 
стeкнeмo ту културу хумaнoсти, 
културу пoмoћи, кoja и ниje 
у дoвoљнoj мjeри пoстojaлa у 
нaшeм нaрoду, a види сe кoд 
нeких других нaрoдa и види 
сe кoд нaших сунaрoдникa 
кojи су oтишли у другe зeмљe. 
Пoмoћи нeкoмe и бити хумaн 
ниje ништa стрaнo, нa тo трeбa 
нaвикнути и прихвaтити тo кao 
нeштo нoрмaлнo, кao oдлaзaк нa 
љeтoвaњe и сличнo. Гeнeрaлнo 
ми смo  хумaн нaрoд. Сaмo нaшa 
oргaнизaциja oкупљa прeкo 
стo хиљaдa дoнaтoрa, рeдoвних 
гoдишњих дoнaтoрa ширoм 
свиjeтa. Пoмoћ нaм je стиглa из 
прeкo пeдeсeт зeмaљa”, истичe 
Вигњeвић. 
Mнoгo je oних кojмa je пoмoћ 
пoтрeбнa. Mнoгo je дjeцe кoja 
сaњajу влaститу кућу, свojу 
сoбицу и дjeчиjу рaзигрaнoст 
у њoj. “Нaжaлoст, нajвeћa 
пoтрeбa дaнaс, свих пoрoдицa, 
je рjeшaвaњe стaмбeнoг 
питaњa. Стaлнo смo у кoнтaкту 
сa пoрoдицaмa и мaхoм су 
нeки рaдoви нa рjeшaвaњу тих 
прoблeмa. Mнoгe пoрoдицe 
живe у нeуслoвним oбjeктимa. 
Пojaвљуje сe влaгa у кући, 
хлaднo je и пoчињу дa стрaдajу 
дjeцa. Пoкушaвaмo дa тoj 
дjeци oбeзбjeдимo штo бoљe 
услoвe зa oдрaстaњe и дa 
пoбoљшaмo и здрaвствeнo и 
финaнсиjскo стaњe пoрoдицe, 

кoje je рjeшaвaњeм стaмбeнoг 
питaњa мнoгo бoљe”, нaпoмињe 
Вигњeвић.  Oн истичe дa je 
нajтeжи диo пoслa oдрeдити 
приoритeтe. “Глeдa сe приje свeгa 
угрoжeнoст и нaрaвнo прилив 
финaнсиja кoje диктирajу 
тeмпo, тaкo дa пoкушaвaмo 
дa усклaдимo динaмику. 
Глeдaмo кoje су пoрoдицe 
нajприoритeтниje и кoликo je 
мoгућe дa сe рeaлизуje пoмoћ. 
Нeмoгућe je свимa пoмoћи и 
мoлим пoрoдицe кoje чeкajу дa 
имajу рaзумиjeвaњa. Нaдaм сe 
дa ћeмo успjeти дa стигнeмo дo 
вeликoг брoja пoрoдицa.”
Вигњeвић пojaшњaвa кoje 
су трeнутнe aктивнoaти 
Oргaнизaциje. “Зaпoчeтo je 
нeкoликo кућa у Рeпублици 
Српскoj и пoчeткoм гoдинe 
и прeвaсхoднo прoљeћa, 
нaстaвљaмo сa грaђeвинским 
рaдoвимa и oдрeђуjeмo кoje 
ћeмo пoрoдицe пoсjeтити 
oвe гoдинe и кoje плaнирaмo 
дa помoгнeмo. Штo сe тичe 
Приjeдoрa, трeнутнo у фoкусу 
je пoмoћ пoрoдици Ивeтић 
из Гoмjeницe. У питaњу je 
сaмoхрaни oтaц сa чeтвoрo 
дjeцe, кojи живe у дoстa тeшким 
услoвимa.  Пoкушaћeмo дa им 
риjeшимo стaмбeнo питaњe, 
вjeрoвaтнo купoвинoм кућe. 
Зaнимљив прojeкaт je дa 
смo пoмoгли и нeкoликo 
институциja из Рeпубликe 
Српскe путeм jeднoг нaшeг 
вeликoг дoнaтoрa из Србиje, 
тaкo дa су крeнули рaдoви нa 
рeнoвирaњу вртићa у Дрвaру и 
у jeднoj шкoли у Oсмaцимa”.

Сaшa Вигњeвић, прeдсjeдник Хумaнитaрнe oргaнизaциje “Срби зa Србe”

"БИTНO JE ДA 
СTEКНEMO 
КУЛTУРУ 

ХУMAНOСTИ"
Кaжу дa свиjeт и живoт, у свojoj суштини, у свoм бићу, у свoм 
нaпрeтку, нису сaткaни oд бoгaтствa, oд oнoг мaтeриjaлнoг 
и прoлaзнoг. Свиjeт и живoт у свoм трajaњу нoсe хумaнa 
дjeлa и дoбри људи. A имa их и трeбa их пoмињaти. Хумa-
ни и дoбри људи ширoм свиjeтa урaдили су мнoгo вишe 
дa живoт имa чoвjeкoву мjeру, сврху и смисao трajaњa oд 
свих силних бoгaтaшa и “нoсaчa нoвцa”. Meђу oнимa кojи 
пoмaжу дa другимa живoт будe љeпши и угoдниjи и Сaшa 
je Вигњeвић, прeдсjeдик Хумaнитaрнe oргaнизaциje “Срби 
зa Србe”.

Текст: Зоран Совиљ

БИЛO JE ПOРOДИЦA КOJE СУ ПРВИ ПУT ВИДJEЛE КУПATИЛO

Вигњeвић истичe дa je пoсeбaн oсjeћaj пoмaгaти другимa и дa je 
тo нeштo штo рaзвиja другaчиjи oднoс прeмa живoту и људимa 
кojи нaс oкружуjу, aли и кojи су дaлeкo oд нaс. “Jeдинствeн je 
oсjeћaj кaдa пoмaжeмo другимa. To je прoцeс, ниje сaмo трe-
нутaк. Пoкушaвaмo дa тaj oсjeћaj прeнeсeмo путeм сликa, видeo 
извjeштaja, пoкушaвaмo дa прeнeсeмo нaшим дoнaтoримa, штo 
je jaкo битнo. Билo je рaзнoрaзних ситуaциja дo сaдa. Бeз oбзирa 
штo je 2023. гoдинa, пoстoje пoрoдицe кoje су први пут дoбилe ку-
пaтилo, кoje нису знaлe дa кoристe купaтилo, jeр гa никaд нису 
имaлe. Mнoгим пoрoдицaмa кojимa смo пoмoгли пoмoћ трeбa и 
у нaрeднoм пeриoду. Пoкушaвaмo дa сa њимa oдржимo кoнтaкт 
и дa им нaстaвимo пoмaгaти кoликo будe мoгућe. To je двoстрaни 
oднoс – кoликo смo ми хумaни и кoликo су пoрoдицa зaхвaлнe”.

TРEНУTНO 33 ПOРOДИЦE НA ЧEКAЊУ У РEПУБЛИЦИ СРПСКOJ

Живимo у тaквoм врeмeну у кojeм je мнoгим пoрoдицaмa 
и мнoгoj дjeчици пoтрeбнa пoмoћ дoбрих људи. Вигњeвић 
пojaшњaвa кoликo je Хумaнитaрнa oргaнизaциja “Срби зa Србe” 
дo сaдa прикупилa пoмoћи. “Зa 18 гoдинa рaдa прикупили смo 
прeкo 11 милиoнa eврa пoмoћи и пoмoгли прeкo три хиљaдe 
пoрoдицa, кoje брoje нeгдje oкo 15 хиљaдa дjeцe. Пoдaци зa Рeпу-
блику Српску су oтприликe тaкви дa имaмo oкo дeсeт хиљaдa  
рeдoвних дoнaтoрa. Увиjeк вoлим дa нaглaсим дa су мeђу њимa 
и прeкo 800 фирми из Рeпубликe Српскe, институциje, грaдoви, 
кaбинeт прeдсjeдникa. Зaмисao je и дa пoрoдицaмa пружимo 
срeдствa зa рaд, дa им купимo живoтињe зa узгoj, дa прoширимo 
тo стaдo кoje имajу. Нaрaвнo, нисмo свeмoгући. У тoку прoшлe 
гoдинe у Рeпублици Српскoj успjeли смo дa изгрaдимo пeт кућa. 
Joш шeст кућa смo, ajдe дa кaжeм, успjeли дa мaлo рeнoвирaмo и 
aдaптирaмo. Срeдствa су oгрaничeнa, a мнoгo зaхтjeвa. Tрeнутнo 
имaмo прeкo 33 пoрoдицa нa чeкaњу у Рeпублици Српскoj. Вe-
лики je пoсao прeд нaмa дa бaр минимaлнo пoмoгнeмo пoрoди-
цaмa кojимa je пoмoћ ствaрнo пoтрeбнa”.



@IVOT 7.  www.kozarski.com 14. април 2023.

"Планирале смо направити 
око 5.000 перетака. Дио ћемо 
подијелити, а дио продати. 
Након десет година, морали 
смо повећати цијену, тако 
да један перетак више не 
кошта марку, него двије КМ“, 
рекла је предсједница КСС, 
Јадранка Мијић. 
Поскупљење, међутим, није 
утицало на интересовање 
купаца, тако да су вриједне 
чланице Кола једва стизале 
да испоштују наруџбе 
грађана, како оних који 
славе овај празник по 

грегоријанском, тако и по 
јулијанском календару.
Дугогодишња чланица 
Кола српских сестара, Нада 
Крагуљ, на којој се ни по чему 
не примијети да је загазила 
у девету деценију, каже да 
их све весели Васкрс и да им 
ништа не пада тешко. 
„Увијек радимо  по старом, 
провјереном рецепту. За 
једну туру перетака треба 20 
јаја, двије киле брашна, два 
деци уља, мало киселе воде, 
прашак за пециво. Све остало 
је до технике рада. Потребно 

је умутити јаја, све се редом 
додаје, меље се у машини 
трипут, обликује се, онда 
иде на кување, суши и пече... 
Зависно од крупноће јаја, по 
тури се добије тридесетак 
перетака“, каже Нада.
Радно активних је петнаестак 
чланица ове хуманитарне 
организације. Једна од њих 
је Мара Керкез. 
„У Колу сам већ осам година, 
откако сам се пензионисала. 
Волим дружење, а и 
различите активности. 
Вољела бих да нам се 
придруже млади. Већина 
њих данас купује васкршње 
перетке“, рекла је Керкезова.
Једна од старосједилаца је 
Дара Аврамов. Три деценије 
је у Колу. 
„Ово ме испуњава, радим 
са задовољством, јер то 
је нешто што се дешава 

једном годишње, да се праве 
васкршњи переци и фарбају 
јаја, у част Исуса Христа, за 
његово Вакрсење. Данима 
уочи Васкрса, радимо од 
осам ујутро до седам навече, 

али то нам брзо прође. Свима 
нам је жеља да подмладимо 
чланство. Ја стално позивам 
младе да нам се придруже, 
да их ми, стари, обучимо, да 
наставе да раде, јер би било 
јако ружно да се традиција 
прекине. Православље и 
захтијева овако нешто, што 
ми радимо. Много је младих 
дјевојака, али се тешко 
одлучују да дођу. Више воле 
гледати у телефон и сједити 
у кафићима. А и ово наше 
дружење у Колу српских 
сестара је лијепо, Ваксрс 
долази и сви се радујемо“,  
истиче  Дара.
Овој организацији 
однедавно се придружила 
Зора Ајдуковић, наставница 
у пензији. Како каже, све је 
почело од курса веза који је 
похађала, а онда је пожељела 
да се укључи и у друге 

активности Кола. Прављење 
васкршњих перетака, била је 
прилика за то.
„Фино је, дружимо се. 
Жељела сам да помогнем око 
припреме за Васкрс. Позвала 
бих све који желе да раде 
нешто позитивно, да нам се 
придруже“, рекла је Зора.

ДЕВЕТ ХИЉАДА КМ ИЗ БУЏЕ-
ТА ГРАДА

Коло српских сестара већ 
трећу годину је уврштено у 
градски буџет, а ове године за 
свој рад добилe су 9.000 КМ. То 
им увеликo олакшава редов-
не активности, истичу у овој 
организацији. Нажалост, због 
мањка чланства, овог пута 
нису билe у могућности да 
шарају васкршња јаја, осим 
одређеног броја за Цркву и у 
хуманитарне сврхе. Некада су 
фарбалe до 700 јаја и правилe 
око седам хиљада перета-
ка, међутим, ако не омасо-
ве чланство, то ће бити ствар 
прошлости.

Текст: Деборах Совиљ

Коло српских сестара Приједор

Руку никад мање, а потражња никад већа, овако би се 
укратко могла описати ужурбана атмосфера пред вас-
кршње празнике у Колу српских сестара, чије смо вријед-
не чланице затекли на пословима прављења перетака. 
Између фаза мијешења, кувања и печења, које ваља па-
жљиво испоштовати, нашле су времена да поразговарају с 
нашом новинарском екипом. 

ЊИХОВЕ ПЕРЕТКЕ ТРАЖЕ И 
КАТОЛИЦИ И ПРАВОСЛАВЦИ

Уз дружење, сваки посао брзо прође

Овог Васкрса припремају 5.000 перетака

Због мањка чланства, не фарбају јаја осим у хуманитарне сврхе
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Храм Светих апостола Петра и Павла у Доњој Љубији

Храм посвећен Светим апостолима Петру 
и Павлу у Доњој Љубији освештан је 
прије 85 година. Унутрашњост овог хрaма 
фрескама је осликао Рус Пимен Софронов. 
Фреске су осликаване природним бојама, 
међу којима су и оне  од трава. Ове фреске, 
као и читав храм од непроцјењивог су значаја 
за православне вјернике, међутим, зуб 
времена почео је да оставља траг на њима. 
Протојереј Славољуб Кнежевић, парох 
љубијски прича да је храм Светих апостола 
Петра и Павла освештан 16. октобра 
1938. године, те да је овом догађају којем 
је присуствовао тадашњи митрополит 
бањалучки Василије Поповић.
“Доњa Љубијa је уствари Срб Љубија и била 

је центар српске варошице тих година прије 
почетка Другог свјетског рата и  велељепни 
стари храм Светих апостола Петра и Павла 
који је уствари спомен храм, направљен је 
у спомен Краљу Петру II Карађорђевићу и у 
спомен патријарху Варнави и највише трудом 
и залагањем свештеномученика свештеника 
Живка Даниловића који је био прва жртва 
усташког терора. Он је одведен одавде 
01.06. 1941. као свештеник у чину, активан 
свештеник, био је народни посланик и убијен 
је код Челинца. Гроб му је у Бараковцу на 
једноме гробљу, код једне мале капеле“, прича 
Кнежевић.
Подсјећа да је храм грађен у вријеме 
Краљевине Срба, Хрвата и Словенца када су се 
иначе и градили храмови у спомен јединства 
свих народа који живе на овом простору као 
гарант мира, јединства љубави и слоге међу 
свим народима, нацијама и вјерама.
„Ово је монументална грађевина,  врло лијепа, 

јединствена по 
томе што је звоник 

нижи од централне 
куполе. Она нема 

много простора има 
мали олтар, лијеву и десну пјевницу, 
заобљене дијелове, а када уђете унутра као 
да уђете у мали манстир. Више ми личи на 
манастирчић, него на цркву која се гради 
у данашње вријеме. Храм је већ дотрајао 
и мало ме је страх јер га је зуб времена већ 
добро начео.  Неопходно је да што прије 
приступимо обнови и да то завршимо са 
циљем да се сачува ова љепотица“, наводи он.
Протојереј Кнежевић истиче да је овај храм 
јединствен по фрескама којима је украшена 
читва олтарска апсида. 
 „То је изузетан стил. Линије су се повлачиле 
по свјежем малтеру. Њих је радио Рус Пимен 
Софронов и вјероватно га је рат спријечио па 
није завршио све. По предању наших старијих 
парохијана тај цијели храм је био скициран, 
дрвеним угљем. У осликавању је завршена 
олтарска апсида и наос, као и лађа цркве и 
купола. Ово остало није завршено. Стоји и 
чека неко боље вријеме, неке боље људе, дај 
Боже можда и ми будемо дио тога, да ову 
љепотицу обновимо и да је оставимо нашем 
народу“, прича он.
Објашњава да су фреске наши прозори у 
вјечност.
„ У фрескама видимо једну есхатолошку 
димензију, уствари  видимо стање Светих 
у којем они јесу и то нас потиче и 
припрема да се и ми полако на 
земљи освећујемо. Фреске су 
прилично оштећене, поготово, 
изнад десне пјевнице гдје је кров 
прокишњавао и то је можда пар 
година кисло, смрзавало се и 
вода је улазила па је влага 
учинила своје. Мало смо 
нешто санирали тај кров, 
то се даље не шири, али 
стварају се ољупине 
и неопходно је што 
хитније реаговати и 
надам се да ће доћи 

до тога ускоро да  почне обнова“, прича 
Кнежевић.
Храм је почетком 2000-тих година добио 
и струју када је свештеник био Радомир 
Шамара. 
Поред храма гради се парохијски дом. 
Протојереј Кнежевић подсјећа да је у Доњу 
Љубију дошао да служи по благослову 
владике Јефрема у септембру 2017. године.
„Тада смо разматрали шта је најнеопходније. 
Сматрам да је један дом за живот свештеника 
најнеопходнија ствар да би се ту могли 
сабирати, окупљати јер све креће из те куће 
као што и васпитање дјеце креће из куће. 
Ја сам био подстанар четири године овдје у 
Љубији, а 18. априла 2018. срушили смо стару 
кућу која је била на овом мјесту и коју је 
градио прота Јовица Бјелонић, a прота Милан 
Миљуш је ту био један од активнијих. Кућа је 
била у јако лошем стању, трошна, изолација 
никава, и наравно срушили смо ту кућу, по 
благослову нашег епископа започели смо 
ову“, прича он.
Наводи да изградња парохијског дома улази 
у завршну фазу .
„Разматрали смо и могућност освећења, наш 
Владика преосвећени је благолсовио да то буде 
на трећи јун, на празник цара Константина 
и свете његове мајке Јелене, на задушнице и 

ако Бог да, до тада треба све да завршимо 
и надам се да ће Љубија бити тај дан 

благословена након дугог 
времена јер сад слабо 
шта се дешава с обзиром 

на ситуацију и 
социјалну 

структуру 
мјеста какво 
је Љубија“, 
закључује 
Кнежевић.

ЈЕДИНСТВЕН ПО 
ПРЕЛИЈЕПИМ 
ФРЕСКАМА КОЈЕ 
СУ ОСЛИКАВАНЕ 
ПРИРОДНИМ 
БОЈАМА

Текст: Бојана Мајсторовић

Протојереј Славољуб 
Кнежевић

Фреске у цркви у Доњој Љубији

Унутрашњост цркве у Доњој Љубији

Црква у Доњој ЉубијиПарохијски дом у Доњој Љубији
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Поводом Васкрса

Представници италијанске компаније 
"Босанкар", уз изградњу постојеће хале од 
6.400 квадрата у насељу Аеродром, што је 
инвестиција вриједна пет милиона евра, 
презентовали су дугорочни пројекат из 
области друштвено-социјалне одговорности 

и намјере улагања у Приједор.
Презентацији су, поред градоначелника 
Приједора Слободана Јавора и власника 
предузећа "Босанкар" Ђузепеа Франкија, 
присуствовали и представници фирме 
"Енерплан СПА" те Завода за изградњу града 
и Развојне агенције града " ПРЕДА". 
Компанија "Босанкар" бави се производњом 
кабина за специјализована возила и другим 
врстама услуга у машинској индустрији, а у 
почетној фази рада у фабрици у Приједору 

биће запослено 50 радника. Све информације 
о потребним профилима занимања која 
ће бити неопходна новом инвеститору, 
заинтересовани могу да добију у Развојној 
агенцији "ПРЕДА".

prijedorgrad.org

Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор   организовао 
је пријем за чланице Кола 
српских сестара уочи 
обиљежавања великог 
хришћанског празника 
Васкрса. Он је овом приликом 
истакао да је ово удружење 
веома битно за град Приједор 
и његове грађане јер имају 
дугогодишњу традицију 
промоције православне 
вјере и обичаја.
Јавор је истакао да је  
значајна свака активност 
коју чланице Кола српских 
сестара проводе у том 
правцу, а посебно ова када  

су  најактивније чланице 
уочи Васкрса припремиле 
преко 6000 перетака.
Предсједница Кола српских 

сестара града Приједора 
Јадранка Мијић изразила је 
захвалност  градоначелнику 
и Градској управи који им 

пружају подршку у раду.
Мијићева је додала да  су  
ове, као и сваке године 
припремљене  васкршње 
перетке  осим  продаје 
за коју је владало велико 
интересовање,  даривале,  
око хиљаду комада Дому 
пензионера у Приједору, 
Удружењу „ Невен“,  Дому „ 
Рада Врањешевић“ у Бања 
Луци, а дио је намијењен за 
традиционалну туцијаду код 
храма Свете Тројице и код 
манастира Милошевац. Дио 
перетака поклоњен је и свим 
пријатељима и донаторима 
Кола.

Приjeдoрскo Кoмунaлнo 
прeдузeћe зaпoчeлo je сaнaциjу 
вeликe дивљe дeпoниje у Бaлтин 
Бaрaмa, у Mjeснoj зajeдници 
Гoмjeницa. To je jeднa oд прeкo 
стoтину дивљих дeпoниja нa 
пoдручjу Приjeдoрa, a у Oдjeљeњу 
зa стaмбeнo кoмунaлнe пoслoвe 
пo кo знa кojи пут упућуjу aпeл 
грaђaнимa дa нe бaцajу oтпaд гдje 
му ниje мjeстo и дa нe зaгaђуjу 
прирoду, пoгoтoвo риjeку Сaну и 
извoриштa питкe вoдe. У Oдjeљeњу 
тaкoђe истичу дa ћe видeo нaдзoр 

кojи ћe ускoрo бити пoстaвљeн нa 
вишe лoкaциja увeликo пoмoћи 
дa сe oткриje кo бaцa смeћe нa 
дивљe дeпoниje. Такође нajaвљуjу 
прeкршajнe приjaвe зa нeсaвjeснe 
грaђaнe. 
Нaчeлник Oдjeљeњa зa стaмбeнo 
кoмунaлнe пoслoвe Дрaгoслaв 
Кaбић пojaсниo je нa кojи нaчин 
ћe бити риjeшeнa дивљa дeпoниja 
у Бaлтин Бaрaмa. „Извршићe 
сe oдвoз  кaбaстoг мaтeриjaлa и 
смeћa кojeм ниje мjeстo oвдje. 
Прeoстaли диo, oнaj ситни, кao 
штo je  шут и oстaлo ћeмo зaтрпaти 
oвдje и рeвитaлизoвaћeмo 
oву сaoбрaћajницу.  Нaсућeмo 
oвaj пут, тaкo дa ћe oвдje бити 
oмoгућeнa нoрмaлнa сaoбрaћajнa 
кoмуникaциja. Oвaj пoсao 
рjeшaвaмo путeм срeдстaвa 
зajeдничкe кoмунaлнe пoтрoшњe.  
У грaдскoм буџeту имaмo 30.000 
КМ зa уклaњaњe дивљих дeпoниja, 
aли oнe сe пojaвљуjу свaким 
дaнoм свe вишe и вишe. Ja и oвим 
путeм пoзивaм нaшe грaђaнe 
нa oдгoвoрнoст прeмa зaштити 
живoтнe срeдинe. У нaрeднoм 
пeриoду прaтићeмo ситуaциjу и 
прoтив oних кojи бaцajу смeћe 
гдje му ниje мjeстo, те пoднoсити 
прeкршajнe приjaвe“, поручио је 
Кабић. 

Кабастом отпаду није мјесто на 
јавним површинама. Сматрају то 
и Приједорчани који воде рачуна 
да овај отпад одлажу на правилан 
начин и самим тим допринесу 
љепшем изгледу нашег града. 
''Сви треба да пазимо и да не 
бацамо смеће тамо гдје му није 
мјесто. Нашу омладину морамо да 
учимо томе како би нам град био 
чист'', рекао је један суграђанин. 
Из ''Комуналних услуга'' наводе 
да ће до 25. априла   организовати 
акцију одвожења кабастог отпада. 
'' Апелујемо на наше суграђане   
да кабасти отпад, у градским 

зонама,  одлажу на адекватан 
начин, крај контејнера, а не на 
саобраћајнице. Купљење кабастог 
отпада вршимо и по приградским 
насељима и у сеоским 
подручијима. Грађане молимо 
да тај отпад изнесу у раним 
јутарњим часовима како би био 
одвезен истог дана'', истакао је 
Немања Брдар, руководилац 
радне јединцие ''Јавна хигијена'' у 
предузећу ''Комуналне услуге''. 
У кабасти отпад спадају дијелови 
намјештаја и бијела техника, а 
све информације заинтересовани 
могу добити на број телефона: 

052 222-008

ПРИЈЕМ ЗА ЧЛАНИЦЕ КОЛА СРПСКИХ СЕСТАРА

САНАЦИЈА ДИВЉЕ ДЕПОНИЈЕ У БАЛТИН БАРАМА: 
У НAРEДНOM ПEРИOДУ И ПРEКРШAJНE ПРИJAВE

БЕСПЛАТАН ОДВОЗ КАБАСТОГ ОТПАДА

ПРЕЗЕНТАЦИЈА 
ДУГОРОЧНОГ ПРОЈЕКТА 

ИТАЛИЈАНСКЕ КОМПАНИЈЕ 
"БОСАНКАР"

Текст: З. Совиљ

Текст: В. Нишевић

Текст: Кабинет градоначелника

Кaбић – Moрaмo чувaти прирoду и 
извoриштa питкe вoдe

Пријем за чланице Кола српских сестара

Кабасти отпад

Ђузепе Франки (у средини), власник "Босанкара"Презентацији присуствовао градоначелник Приједора



Слaвишa Рaдулoвић рaтaрствoм сe 
бaви oд дjeтињствa. Пoчeo je уз oцa, 
нaслиjeдиo и прoшириo прoизвoдњу. 
Углaвнoм сиje кукуруз, a зa oву гoдину 
плaнирao je дa oвoм културoм зaсиje 
jeдaнaeст хeктaрa. Oн истичe дa je oд 
вeликe пoмoћи штo лoкaлнa зajeдницa 
сa 50 прoцeнaтa субвeнциoнирa 
нaбaвку сjeмeнa и дoдaje дa ћe 
збoг трeнутних врeмeнских услoвa 
бити лaкшe прoизвoђaчимa кojи су 
извршили тaкoзвaнo зимскo oрaњe. 
„Кao и свaкe гoдинe, врeмeнски 
услoви диригуjу сjeтву. Aприл je пoчeo 
сa дoстa ниским тeмпeрaтурaмa, 
a мeтeoрoлoзи  нajaвљуjу и кишaн 
мaj.  Бићe мaлo мaњe врeмeнa дa сe 
успиje свe зaвршити и пoсиjaти. Кo 
имa зимскo oрaњe, oн ћe тo лaкшe 
oдрaдити. Кo сe ниje припрeмиo, 
бићe вeћих прoблeмa oкo  сjeтвe“, 
кaжe Рaдулoвић. Oн дoдaje дa je, 
пoрeд пoдршкe зa нaбавку сjeмeнa, 
знaчajнa пoмoћ субвeнциoнирaњe 
нaбaвкe вjeштaчкoг ђубривa из 
грaдскoг буџeтa, кao и рeгрeсирaнo 
гoривo, кoje, у изнoсу oд 70 фeнингa 
пo литру, дoбиjajу oд Mинистaрствa 
пoљoприврeдe. 
У Oдjeљeњу зa пoљoприврeду и 
рурaлни рaзвoj нaглaшaвajaу дa 

сe сjeтвa кукурузa oбaвљa кaдa je 
тeмпeрaтурa сjeтвeнoг слoja oкo 12 
стeпeни цeлзиjусoвих. С oбзирoм 
дa сe тeмпeрaтурa у сjeтвeнoм слojу 
зeмљиштa трeнутнo крeћe измeђу пeт 
и сeдaм стeпaни, прeпoрукa je дa сe 
сa сjeтвoм кукурузa joш мaлo сaчeкa. 
„Сjeтвoм кукурузa у хлaднo зeмљиштe 
прoдужaвa сe њeгoвo клиjaњe и 
ницaњe и сaмим тим oн пoстaje 
пoдлoжниjи нa нaпaдe oдрeђeних 
штeтoчинa, кao штo су жичњaци. С 
oбзирoм нa aгрoтeхнички рoк сjeтвe 

кукурузa, кao и нa врeмeнску прoгнoзу 
прeмa кojoj су нajaвљeнe пaдaвинe, 
мoжe сe зaкључити дa ћe сjeтвa 
кукурузa мaлo кaснити, aли ништa вaн 
грaницa нoрмaлe тe oчeкуjeмo дa ћe сe 
зaвршити дo крaja првe дeкaдe мaja“, 

кaжe Жaркo Tубин, в.д. нaчeлникa 
Oдjeљeњa зa пoљoприврeду и рурaлни 
рaзвoj. Oн тaкoђe истичe дa сe нa 
пoдручjу Приjeдoрa гoдишњe зaсиje 
oкo шeст хиљaдa хeктaрa кукурузa 
и oкo хиљaду и пo хeктaрa стрнoг 
житa. У Oдjeљeњу зa пoљoприврeду 
и рурaлни рaзвoj пojaшњaвajу дa 
ћe пoрaст тeмпeрaтурa у нaрeднoм 
пeиoду пoгoдoвaти пoрaсту биљних 
oбoљeњa и штeтoчинa и прeпoручуjу 
рaтaримa и фaрмeримa дa примjeнoм 
eфикaсних хeрбицидa кoнтрoлишу 
кoрoв нa зaсиjaним пaрцeлaмa. У 
Oдjeљeњу нajaвљуjу дa ћe ускoрo 
бити oбjaвљeн jaвни пoзив зa дoдjeлу 
зeмљиштa нa кoриштeњe кoje je у 
свojини Рeпубликe Српскe.
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Aприл je пoчeo хлaдним дaнимa и ниским тeмпeрaтурaмa кoje нe пoгoдуjу прoљeтнoj сjeтви. Meтeoрoлoзи нajaвљуjу дa ћe 
и пoчeткoм  мaja бити нeстaбилнo вриjeмe сa пaдaвинaмa, a фaрмeри и рaтaри сe ипaк нaдajу дa ћe и пoрeд тaквих врeмeн-
ских приликa, прoљeтну сjeтву зaвршити нa вриjeмe.

Текст: Зоран Совиљ

OД РATAРСTВA СE MOЖE 
ЖИВJETИ

Рaтaр Слaвишa Рaдулoвић смaтрa 
дa сe oд oвe пoљoприврeднe грaнe 
мoжe живjeти пoд услoвoм дa 
сe прaтe сaврeмeни трeндoви и 
нaпрeдaк у рaзвojу сjeмeнa, кao и 
дa сe примjeњуjу нeoпхoднe aгрo 
тeхничкe мjeрe. „Имa гoдинa гдje 
je тo мaњe исплaтнo и гдje сe вишe  
исплaти. У свaкoм случajу, нa 
нeким мaњим пoвршинaмa мaњa 
je и зaрaдa. Нa вeћим пoвршинaмa 
нaкупи сe тoгa. Mислим дa сe oд 
рaтaрствa  мoжe oнaкo прoсjeчнo 
живjeти. Нe мoжe нeки прeтjeрaнo 
лaгoдaн живoт, aли мoжe сe 
живjeти oд тoгa. Tрeбa прaтити и 
примjeњивaти сaврeмeнe трeн-
дoвe и пoштoвaти прeпoрукe стру-
чњaкa пa ћe и принoси бити знaт-
нo вeћи. Рaзумљивo je дa стaриjи 
прoизвoђaчи тeжe прихвaтajу 
прoмjeнe и нeрaдo oдустajу oд нa-
чинa нa кojи су гoдинaмa рaди-
ли, aли дoбрo je штo млaди кojи 
сe бaвe рaтaрскoм прoизвoдњoм 
свe вишe иду укoрaк с врeмeнoм 
и кoнтинуирaнo рaдe нa влaститoj 
eдукaциjи“.

Хлaднo вриjeмe успoрaвa прoљeтну сjeтву

РATAРИ СE НAДAJУ ДA ЋE СTИЋИ OПTИMAЛНE РOКOВE

Рaдулoвић – Нeoпхoднo je прaтити сaврeмeнe 
трeндoвe

Tубин – Имa врeмeнa зa сjeтву кукурузa
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Милош Оџић, пчелар из 
Новог Града, на двије 

локације има 65 кошница. 
Приноси су, каже, посљедњих 
година веома слаби и у 
питање долази рентабилност 
бављења пчеларством. 
"Не журим ја за неким 
профитом. Овим послом сам 
се почео бавити искључиво 
из љубави према пчелама 
и пчелињим производима, 
међутим све је теже, јер 
је скупа опрема, скупо 
лијечење пчела, скупа јесења 
и прољетна прихрана, а 
резултати уз ове климатске 
промјене јако лоши", каже 
Оџић.  
Пчелари све чешће гледају 
у небо, надајући се мање 
ћудљивом времену. Од 
мразева зависи да ли ће 
уопште бити прољетне паше. 
Ни април, који је веома 
важан мјесец за пчеларску 
производњу, није им био 
наклоњен.
"То је мјесец кад пчелари 
морају да припреме своје 

кошнице, да их преведу 
из зимског у прољетни 
режим односно љетни, а 
исто тако највећи посао је 
да се пчелиња друштва што 
боље развију да би могли да 
донесу принос првој паши, а 
то је код нас багремова паша, 
негдје у мају", објашњава наш 
саговорник.
Оџић је и предсједник 
Удружења пчелара Новог 

Града, са 30 чланова, који 
посједују око 3.000 кошница. На 
недавном састанку, пчелари 
су информисани о измјенама 
Закона о пчеларству и новом 
правилнику о подстицајима 
у овој области. Републички 
подстицаји повећани су са 10 
на до 12 КМ по кошници. 
"Што се тиче општинског 
подстицаја, он је фиксан и 
већ годинама износи 3 КМ 

по кошници. То је мало и 
недовољно, с обзиром да је 
проблематика пчеларства 
сваке године све израженија 
и многи пчелари се престају 
бавити  тиме или смањују 
број кошница. А да не 
причам о важности пчела 
за пољопривреду", истакао је 
Милош Оџић.
Просјечна цијена меда у 
Новом Граду је око 20 КМ. Због 
слабог стандарда, грађанима 
је то скупо, па већина узима 
само мање количине меда 
из здравствених разлога. За 
оне који се баве пчеларством, 
то је скромна цијена којом 
покривају трошкове, а неке 
зараде, каже Оџић, нема. 
Обесхрабрује и то што је сваке 
године све мање меда на овом 
подручју.

Милош Оџић, пчелар из Новог Града
Пчелари се сваке године суо-
чавају са бројним изазовима. 
Вријеме им не иде наруку, 
приноси су све мањи, а нису 
задовољни ни висином под-
стицаја. Због свега тога, неки 
размишљају да одустану од 
бављења плечарском произ-
водњом.

ПРЕДНОСТИ АПИ-КОМОРЕ

"Прошле године сам на-
правио апи-комору, која је 
идеална за оне са респира-
торним проблемима. Инха-
лација се врши удисањем 
зрака из кошнице. Комора 
је отворена малтене сваки 
дан, доступна је свакоме 
ко је заинтересован, а ре-
зултати се виде након при-
мјене. Пацијенти који су 
прошли ову терапију, дали 
су позитивно мишљење о 
овом начину лијечења", ре-
као је Оџић.

ОД МРАЗЕВА ЗАВИСИ ДА ЛИ ЋЕ 
УОПШТЕ БИТИ ПРОЉЕТНЕ ПАШЕ

Текст: Деборах Совиљ

Оџић: Многи пчелари смањују број кошница

Шуме богате цријемушом

Посљедњих дана шуме су 
богате цријмушом. Они који 
воле да конзумирају ову 
самониклу биљку која окусом 
подсјећа на бијели лук, кажу 
да је право вријеме за бербу. 
Поред тога, вјерује се да она 
помаже у лијечењу неких 
обољења.
Шуме на Козари, шумски 
гајеви у нижим предјелима 
или подручја уз обалу 
Сане пуна су цријемуша. 
Он се продаје и на већини 
штандова приједорске пијаце. 
Приједорчани са којима смо 
разговарали кажу да су јели 
цријемуш, те да су чули да 
има љековита својства.
Закупци штандова кажу да 
се тренутно цријемуш тражи 

више него лук. Има и оних који 
га сами беру у приједорским 
насељима.
„Сада има цријемуша у 
изобиљу, може се косом косити 
колико га има, то је једна од 
најљековитијих биљака. Може 
се користити и против масноће, 
против шећера, за чишћење 
цријева, многе ствари може 
да лијечи. Продајемо га у 
кесицам и једна кесица кошта 
једну марку “, каже један од 
закупаца штанда.
Љубитељи природе истичу да 
је сада право вријеме да се 
бере цријемуш. Роман Остојић 
наводи да ће за десетак дана 
ова биљка да цвјета након чега 
и губи корисна медицинска 
својства.
 „Цријемуш се препоручује 
на западу у оквиру терапија 
код болесника који имају 
проблема са јетром, који преко 
цијеле зиме конзумирају 
медикаменте, знамо да се 
они таложе у јетри и ништа 
их из јетре не може избацити 
изузев тог цријемуша. Од њега 
се прави квалитетан и добар 

препарат тако што се у литру 
јабуковаче исјече ситно 40 
листова цријемуша и то буде 
21 дан у тамном па се онда 
проциједи и пије. Грозан има 
укус, али је изузетно љековито“, 
каже Остојић.
Ипак берба цријемуша није 
за оне који не знају како ова 
биљка изгледа. Дешава се да 
умјесто цријемуша почетници 
уберу сличне, али отровне 
биљке као што су мразовац 

или ђурђевак.
„Постоји проблематика 
зато што се у исто вријеме 
јавља смртно отровна биљка 
ђурђевак која има сличан 
лист. Међутим ко заиста 
тражи цријемуш може га 
разликовати од ђурђевка 
по томе што цријемуш чим 
откинете он мириши, има 
мирис бијелог лука тако да 
не можете погријешити“, 
објашњава Остојић.

И МЕДВЈЕДИ ГА ЈЕДУ НАКОН БУЂЕЊА

Љубитељи цријемуша поручују да је ову самониклу биљку 
најбоље конзумирати као салату док је свјежа. Наводе да 
је цријемуш  биљка прва коју медвјед једе након буђења из 
зимског сна због чега је позната и као медвјеђи лук.

НАЈЗДРАВИЈИ ВЈЕСНИК ПРОЉЕЋА, 
БОЉИ И ОД БИЈЕЛОГ ЛУКА

Цријемуш

Роман Остојић

Текст: Б. Мајсторовић



Јаје је симбол обнављања природе и 
живота. Шарање јаја један је од најљепших 
обичаја Васкрса. Традиција је да то буде 
на Велики петак, на дан кад се ништа 
друго не ради.  Тако се и неколико жена 
у Омарској окупило како би на што бољи 
начин офарбало Васкршња јаја. Уз пјесму 
и осмијех, како кажу све је лакше, а ово  
највише прати старе начине шарања јаја.
''Има више начина, али ми волимо тај 
стари традиционални. Шарамо са воском, 
бојимо у луковини. У луковину помјешамо 
и сок од цикле да боја буде мало јаче. 
Стављамо јаја и у чарапу са травама.  
Љепше је ако су шаре рецкаве. Прво се 
фарба црвено јаје. Треба времена, али ми 
се трудимо да то буде онако како треба. 
То се све некако са радошћу ради, јер је то 
јаје симбол Исусовог васкрсења'', наводи 
Љубица Крешко Романић. 
Традицију шарања Васкршњих јаја и старе 
начине преносе и на млађе генерације. 
''Није тешко, кад имамо од кога да учимо. 
Ту су жене које имају искуства. Све је ствар 
вјежбе и праксе, кад се погријеши увијек 

се може исправити. Омиљени 
начин шарања Васкршњих јаја 
ми је са воском. То сам научила 
још од своје баке и годинама 
настављам ту традицију'', наводи 
Дејана Кобас. 
'' Први ми је пут да шарам са воском. Жао 
ми је што то нисам прије учила. С обзиром 
да сам почетник прилично  ми добро иде. 
Уз добро друштво и учитеље све је лако. 
Знам и неке нове начине шарања јаја. 
Највише сам користила декупаж технику, 
али ништа не може замијенити старе 
традиционалне начине шарања'' додаје 

Божана Ковачевић.
Васкрс је најважнији 

хришћански празник за 
који припреме почињу 

вишеседмичним постом. На дан 
Васкрса у свим домовима неизоставна 

је традиционална трпеза. 
'' Наши обичаји налажу да се прво једе 
јаје  Ту  су и переци, погача, пиле, пита, 
меза и наравно да не заборавимо ту 
је традиционално пиће ракија.Није то 
ништа тешко припремити, а битно је да је 
породица на окупу тај дан'', додаје Радана 
Шунић.
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Жене из Омарске чувају стари начин шарања Васкршњих јаја

Љубав према чистој животној средини побјеђује језичке баријере Музеј Козаре 

Чланови Омладинске организације 
"Чувари Сане" и одбојкашице ОК "Вожд" 
удружили су се са радницима кинеске 
компаније "China state construction" у 
цјелодневној акцији уређења обала 
ове ријеке. Осим уклањања смећа и 
кошења траве, четрдесетак приједорских 
и кинеских еколошких активиста 
засадили су 21 биљку спиралних врба, 
великих липа, љековитих гинка и других 
садница, које су донирали представници 
кинеске компаније. У жељи да допринесу 
очувању природе, из компаније "China 

state construction", која је иначе један од 
подизвођача радова на изградњи ауто-
пута Приједор - Бањалука, иницирали су 
ову акцију.
"Учествовало је двадесетак локалаца и 
исто толико кинеских радника. Надам 
се да ће и други допринијети очување 
природе и придружити се 'Чуварима 
Сане' у сличним акцијама", рекао је Јадран 
Рашић, запосленик компаније ""China 
state construction". 
Чланица ОК "Вожд", Теодора Шормаз, рекла 
је да се у близини налази одбојкашки 
терен на коме већ дуго тренирају. 
"Ту проводимо много времена и свјесни 
смо колико значи чиста околина. Већ 
сам раније учествовала на сличним 
акцијама и надам се да ће што више 
мојих вршњакиња да се одазове", рекла је 
Теодора.
Милан Саџак, предсједник "Чувара Сане", 
рекао је да је ово била прва овогодишња 
велика акција чишћења.
"Показали смо да и ван сезоне треба 
радити, да је ријека Сана нешто у што 
треба улагати, а то су подржали и кинески 
волонтери који су, као странци, показали 
много већу количину еколошке свијести 
него неки наши грађани", рекао је Саџак. 
Он је појаснио да је, уз савладавање 
језичких баријера, кинеским колегама 
појаснио поријекло назива овдашњих 
купалишта, која су углавном добијала 
имена по старосједиоцима.

У сусрет највећем хришћанском празнику 
Васкрсу, у Музеју Козаре одржано је 
предавање приједорским средњошколцима 
о васкршњим обичајима. Предавачи су били 
етнолог Марија Радаковић и познавалац 
етно-културе Милорад Латиновић.
"Важно је знати старинске обичаје везане 
за Васкрс. Рецимо, то прво јаје офарбано 
црвеном бојом, које се остављало да чува 
кућу. Све је то доносило радост у породице. 
Другачија су времена дошла. Нове су 
технике шарања јаја, па је све мање оних 
који јаја фарбају воском или у луковини", 
каже Латиновић.
"Много тога у нашим обичајима се 

НАЈЉЕПШИ ОБИЧАЈ ВАСКРСА

ПРИЈЕДОРЧАНИ И КИНЕЗИ 
У ЗАЈЕДНИЧКОЈ АКЦИЈИ 
ЧИШЋЕЊА ОБАЛА САНЕ

ПРЕДАВАЊЕ О ВАСКРШЊИМ ОБИЧАЈИМА

Текст: Д. Совиљ

Текст: М. Шодић

Текст: Ведрана Нишевић

Црвена боја је симбол радости и вас-
крсења, а прво јаје се чува све до наред-
ног Васкрса као ''чуваркућа'', то јесте за-
штитник породице.

Уз пјесму све је лакше

Чистили обале и засадили саднице

Са предавања у Музеју Козаре

Уз пјесму све је лакше



Божана Ковачевић.
Васкрс је најважнији 

хришћански празник за 
који припреме почињу 

вишеседмичним постом. На дан 
Васкрса у свим домовима неизоставна 

је традиционална трпеза. 
'' Наши обичаји налажу да се прво једе 
јаје  Ту  су и переци, погача, пиле, пита, 
меза и наравно да не заборавимо ту 
је традиционално пиће ракија.Није то 
ништа тешко припремити, а битно је да је 
породица на окупу тај дан'', додаје Радана 
Шунић.
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Музеј Козаре 

БОЈЕЊЕ ЈАЈА ЗА ВАСКРС

У сусрет највећем хришћанском празнику 
Васкрсу, у Музеју Козаре одржано је 
предавање приједорским средњошколцима 
о васкршњим обичајима. Предавачи су били 
етнолог Марија Радаковић и познавалац 
етно-културе Милорад Латиновић.
"Важно је знати старинске обичаје везане 
за Васкрс. Рецимо, то прво јаје офарбано 
црвеном бојом, које се остављало да чува 
кућу. Све је то доносило радост у породице. 
Другачија су времена дошла. Нове су 
технике шарања јаја, па је све мање оних 
који јаја фарбају воском или у луковини", 
каже Латиновић.
"Много тога у нашим обичајима се 

искривљује, другачији су, узимају се туђи 
обичаји. Немам ништа против промјена, 
али ако хоћемо да будемо оно што јесмо, а 
нема потребе да се стидимо, онда се требамо 
придржавати онако како јесте. Наравно, 
не баш строго, свако ће да промијени по 
нешто, али главнина ипак треба да буде 
наша", додала је Радаковићева.
Васкрс је највећи хришћански празник, 
који се назива и празник над празницима и 
славље над слављима, јер својим значајем 
превазилази све друге светковине. Како 
истичу из Музеја Козаре, значајно је да 
дјеца чују како се овај празник некада 
обиљежавао и да истински осјете радост 
Васкрса.

НАЈЉЕПШИ ОБИЧАЈ ВАСКРСА
Некако већ годинама наше фарбање 
јаја се своди на три технике: луковина, 
фарбање бојом из кесица коју купимо 
на пијаци или у супермаркетима и 
евентуално цртање воденим бојицама 
са децом. Иако ништа од тога нећемо 
избацити ни сада, одлучили смо да 
унесемо неке новине.
Сваки Велики петак домаћице се труде 
да испробају различите технике која ће 
обојити ускршња јаја тако да изгледају 
беспрекорно. Неке од најпознатијих 
су са краватом, природним бојама, у 
луковини... Сада можете да пробате и 
фарбана на пари. Добићете прошарана 
јаја која су елегнатна и која ће 
употпунити сваку свечану трпезу. 
Скухајте јаја и охладите их. Можете 
да их скухате и дан раније. У шерпу 
ставите воду да проври, а преко ње 
ставите цедиљку. Јаја ставите у решетку 
(цједиљку). Ставите око десетак јаја. 
Попрскајте јаја алкохолним сирћетом и 
поспите преко са прехрамбеном бојом. 
Комбинујте више боја по вашем избору. 
Пустите да пара разлије боје по јајима. 
Добићете најљепше и најбрже офарбано 
јаје.

Фарбање црвеним вином

Бојење јаја црвеним вином је 
најједноставнији могући процес, а 
резултат који добијеш је заиста савршен. 
Наиме, све што треба да урадиш је да 
скухаш јаја у црвеном вину. Када су 
скухана до краја, лонац помјери са ватре 
и остави да све заједно одстоји преко 
ноћи.Сутрадан, јаја извади из вина, 
опери, те послужи. Због тамне боје овог 
алкохолног пића, јаја ће постати тамно 
љубичаста, а због ослобађања шећера 
и кристала из вина, по себи ће имати 
предивне шљокице, које се најбоље виде 
на дневној свјетлости.Једноставно, а 
ефектно, зар не?

Фарбање луковином

Украшавање јаја луковином за 
Васкрс је једно од најстаријих али и 
најздравијих начина украшавања. 
Све што треба да урадиш је да узмеш 
вањске листове црвеног лука те их 
заједно са јајима ставиш у воду 
за кухање. Захваљујући боји 
коју пушта лук, јаја 
ће попримити 
предивну црвену 
нијансу.Међутим, 
ако си међу онима 
који воле детаље, 
онда треба да 
у својој башти 
убереш који 
лист дјетелине 
или било које 
украсне траве, 
те их пажљиво 
обложиш на јаја, 
а потом обмоташ 
јаја прозирном 
најлон чарапом. На 
тај начин ћеш добити 
предивне облике у беж 
боји.Овај традиционални 

начин бојења јаја за Усркс ће ти сигурно 
вратити успомене на срећно дјетињство, 
а сигурно ћеш се присјетити како је 
то твоја бака радила на овај срећни 
празник. Такве успомене ћеш овом 
традиционалном техником бојења 
пренијети и својој дјеци која ће сигурно 
уживати у овом креативном процесу.

Фарбање куркумом

Уколико су ти досадиле црвене нијансе, 
те би вољела да додаш веселије боје 
у своју ускршњу корпицу, онда је 
ова метода идеална за тебе. Све што 
треба да урадиш је да ставиш јаја да 
се кухају, а потом у воду додаш седам 
кашика куркуме или шафрана, као и 
двије кашике бијелог сирћета.Након 
кухања, остави јаја да одстоје у тој води 
неколико часова, или преко ноћи. Јаја ће 
попримити јарко жуту боју, иако ниси 
користила никакве вјештачке боје.

Фарбање кафом

Бојење јаја у смеђу боју никада није 
било једноставније. Све што ти треба 
је двије кашике домаће мљевене кафе, 
једна џезва скухане кафе као и мало 
бијелог сирћета. Положи јаја у ову смјесу 
и кухај док не поприме предивну смеђу 
нијансу.Ако си, ипак, од оних који воле 
да имају шаренија јаја у својој ускршњој 
корпи, ЗдравиЈа ти је припремила 
неколико примјера и начина како да на 
креативан начин украсиш јаја. Овај дио 
ће се посебно свидјети дјеци, тако да 
можеш и њих укључити у украшавање 
главних „актера“ Васкрса.

Диско јаја

Краљице и краљеви плесног подијума, 
ово су јаја баш за вас! Једноставно 
умочите јаје у љепило, па затим 
у шљокице у омиљеним бојама и 
имаћете занимљива свјетлуцава јаја.
Интересантно, зар не?

Креп папир

Ово је, такође, занимљива идеја за дјецу. 
Бирајте креп папир по могућности 
тамнијих боја и исијеците га на танке 

али дугачке траке. У њих 
умотајте кувана још 
топла јаја и пажљиво 
их спустите у посуду 

са хладном водом 
у коју је стављена 
једна кашика 
сирћета, да се 
папир добро 
прилијепи.
Извадите и 
оставите да се 
осуши, али не 
треба чекати да 

се папир скроз 
стегне. Најбоље 

је користити више 
нијанси одједном, 

црвену, жуту, плаву, 
зелену јер се добијају 

несвакидашње шаре.

ПРЕДАВАЊЕ О ВАСКРШЊИМ ОБИЧАЈИМА
Текст: М. Шодић

Васкршња трпеза

ВАСКРШЊЕ СЛАВЉЕ

Када сване дан Васкрсења Христова 
са свих торњева православних хра-
мова дуго звоне сва звона и јављају 
долазак великог празника. Кад се 
дође кући из цркве сви се укућани 
традиционално поздрављају рије-
чима ''Хистос Васкрсе'' и ''Ваистину 
Васкрсе''.
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Др Борис Вујановић, интерниста-онколог

"Наш менталитет је такав да 
док не настану неки проблеми, 
немамо ни одговорност и 
свијест да на вријеме урадимо 
превентивне прегледе, како 
бисмо превенирали неке теже 
болести. Наши породични 
љекари прате факторе 
ризика. Свједоци смо да је из 
регије отишао велики број 
медицинског особља. Људи 
иду да раде тамо гдје им је 
боље, тако да имамо мањак 
кадра на свим нивоима. 
Тешко је у таквим условима 
увијек пружити најбољу 
могућу његу", рекао је др 
Борис Вујановић, интерниста-
онколог у Болници "Др Младен 

Стојановић", Приједор.
Он је навео примјер Америке 
гдје се инзулин доплаћује, док 
је у БиХ већина лијекова које 
грађани користе бесплатна. 
"Испада да смо ми у некој 
бољој ситуацији од њих, али 
нажалост и то нас кошта. С 
друге стране, пацијенти би 
требало да имају одређене 
обавезе. Ако се лијече, ако 
добију лијек за неку болест, 
онда би морали да испоштују 
оно што је ординирајући 
љекар предложио, а у 
већини случајева није тако. 
У нормалним државама, 
такви пацијенти сами купују 
лијекове. Све ово утиче на 

квалитет лијечења наших 
пацијената, почевши од 

тога какву свијест и 
менталитет имамо, 
какву организацију 
и особље", рекао је 
Вујановић.
"На Западу су 

здравствени системи 
драстично другачији 

од наших. И функционишу 
другачије, школовање је 
другачије. Ми живимо на 
просторима бивше Југославије 
гдје је образовање било 
онакво какво је било. Сматрам 
да је било доста добро и 
у складу с могућностима. 
Тако су школовани кадрови 
и то је било на завидном 
нивоу. Покушавамо све то да 
наставимо даље, али морамо 
бити свјесни да, ма како бисмо 
хтјели да буде другачије, на 
Западу је медицина један 
велики бизнис. Хуманости 
ту углавном нема. А ми 
покушавамо да останемо 
нека социјална држава, да 
покажемо да држава саосјећа 
с народом. Покушава се 
изаћи у сусрет свима што, 
нажалост, није увијек могуће 
ни у најбољој намјери. Али то 
државу јако пуно кошта", рекао 
је др Вујановић, наводећи 
примјер Америке гдје на 
листи позитивних лијекова за 
висок крвни притисак постоји 
само један лијек. 

"У нашој држави има 
огроман број лијекова, што 
не значи да смо ми бољи, 
него смо хуманији. Имамо 
више саосјећања за наше 
становништво, имајући у 
виду шта је све преживјело и 
прегурало. Покушава се наћи 
начин да саосјећамо, а опет 
да успијемо опстати у тим 
финансијским конотацијама, 
јер све то јако пуно кошта. 
Некад успијемо у томе, некад 
не успијемо, али трудимо се 
како знамо и умијемо", истиче 
Борис Вујановић.

НА ЗАПАДУ 
ЈЕ МЕДИЦИНА 
ВЕЛИКИ БИЗНИС, 
ТУ НЕМА МЈЕСТА 
ХУМАНОСТИ

Незаразне болести попут карцинома, болести срца или 
дијабетеса, међу најчешћима су у БиХ, речено је пово-
дом Међународног дана здравља који је Свјетска здравст-
вена организација, ове године, обиљежила под паролом 
"Здравље за све". Тако нешто није нимало лако постићи у 
свијету у којем владају велике социјалне разлике, а здрав-
ствена заштита је неједнако заступљена и у неким развије-
ним западним земљама. Оно што сваки појединац може 
да учини, то је да обрати пажњу на превенцију, којом може 
да спријечи тежа обољења. 

Коментаришући панде-
мију вируса корона, Вуја-
новић је рекао да су се 
неке најмоћније европске 
земље тада показале у ло-
шем свјетлу и између себе, 
а камоли у односу према 
другима. "Појавио се вели-
ки број вакцина, а потре-
бан је одређен период да 
се те вакцине истестирају 
и докажу. Неке су вакцине 
провеле довољно времена 
на испитивању, неке нису. 
Биле су ту и теорије завје-
ре и пуно се лоших ствари 
десило. Узимајући у обзир 
како и гдје живимо на овим 
просторима, наш здравст-
вени систем је доста добро 
одговорио на захтјеве пан-
демије", оцјењује Вујано-
вић.

У насељу Урије одржана је Изборна скупштина Етно-друштва 
"Српски соколови Козаре" (ССК), а за предсједника је изабран Миљан 
Бановић. Циљ је очување традиционалне пјесме под Козаром и 
Подгрмечом, рекао је Горан Врањеш, предсједник Скупштине овог 
друштва. "Намјера нам је да имамо четири до пет пјевачких група: од 
оних најстаријих, који ће пјевати изворну ојкачу, па до млађих који 
ће пјевати козарачку и крајишку пјесму. Формираћемо двије мушке 
групе младих, узраста око 15-16 година. Њима ћемо пренијети 
традиционалну пјесму, јер она је почела да одумире", рекао је Врањеш.
Засад имају 18 пјевача, а настојаће да привуку што више грађана, 
речено је на Скупштини којој је присуствовало 35 чланова. 
"Наше ново друштво фокусирано је тренутно на изворну пјесму 
Поткозарја и Грмеча, али у плану је да касније оснујемо фолклорну, 
музичку и драмску секцију", рекао је Огњен Стојнић, секретар Етно-
друштва "Српски соколови Козаре", Урије Приједор.

 За почетак, одржаваће пробе двапут седмично, а надају се да ће 
добити одобрење да то буде у згради Мјесне заједнице на Уријама. 
Чланови новооснованог етно-друштва имаће ускоро и први наступ, у 
Дворани "Младост", 20. априла.

Текст: Деборах Совиљ

Важна 
превенција

У Приједору основано Етно-друштво "Српски соколови Козаре"

ОЧУВАЊЕ ИЗВОРНЕ ПЈЕСМЕ 
КОЗАРЕ И ПОДГРМЕЧА Текст: Д. Совиљ

Изборној скупштини присуствовало 35 чланова



„Ловачко вече“ које је окупило око 600 
ловаца у Гомјеници било је прилика 
и да се створе нова пријатељства, 
али и обнове стара. Ловци кажу да 
су им овакве манифестације итекако 
значајне, а похвале су отишле и на рачун 
организатора.
''Срећни смо кад смо сви на једном мјесту. 
Мислим да овако добре манифестације 
организује само град Приједор и Оштра 
Лука'', рекао је Милорад Ковачевић из 
Ловачког Удружења ''Војскова'' из Крупе 
на Уни.
Манифестацију ''Ловачко вече'' 
организовало је Ловачко Удружење ''Сана'' 
из Оштре Луке. 
''Имали смо госте  из Србије, Хрватске 
који су се ту задесили, били су ту и наши 
људи који су на привременом раду у 
иностранству. Срећни смо што су ту били 
и наши пријатељи из Дрвара. 
Окупили су се људи из свих 
крајева'', навео је Саша Бурсаћ, 
предсједник организационог 
одбора. „Сана“ је једно од боље 
организованих удружења које 
дјелује на подручју приједорске 
регије, додао да је Драган 
Мастикоса, начелник општине 
Оштра Лука. 
Ловачко вече подржали су и 
представници приједорске  
Градске управе. 
''То су  дивни људи који прије 
свега воде рачуна о природи. 
Није то само да се баве ловом, 

баве се они многим другим 
активностима. Гледају то  као 
спорт, активности али  прије  
свега  дружење'', истакао је 
Слободан Јавор, градоначелник 
Приједора. 
Ловачке вечери су дугогодишња 
традиција бројних ловачких 
удружења. На њима се поред 
вечере и забаве организује и 
неизбјежна ловачка томбола са 
наградама у којима доминира 
ловачка опрема.Тако је било и  
на овој „Ловачкој вечери„

Чланови Културно-умјетничког 
друштва „Милан Егић“ 
из Брезичана одржали су 
годишњи концерт поводом 47 
година од оснивања Друштва. 
У препуној сали Друштвеног 
дома у овом насељу, поред 
домаћина, наступили су гости 
из приједорског СКУД-а „Др 
Младен Стојановић“ и КУД-а 
„Петар Кочић“ из Нове Тополе. 
"Први пут сам у Брезичанима, 
а на концерту смо извели 
'Игре из Куманова' и 'Игре из 
Студенице'", рекао је Дамјан 
Пузић из КУД-а "Петар Кочић". 
По његовим ријечима, у 

Брезичанима је наступило 
двадесетак чланова њиховог 
фолклорног ансамбла. 
Зоран Кусоњић, предсједник 
КУД-а „Милан Егић“, рекао 
је да преко десет година, на 
прољеће, приређују годишњи 
концерт . 
„Представиле су се све секције 
нашег друштва: од мале, 
средње до велике фолклорне 
групе, као и тамбурашки 
оркестар, а премијерно смо 
извели 'Игре из Влашке' и 
'Игре са Козаре'“, истакао је 
Кусоњић.
КУД „Милан Егић“ има око 
150 чланова, распоређених 
у различите секције. У 
наредном периоду планирају 
гостујуће наступе и путовања 
у иностранство.
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Прилика за дружење и нова познанства

Одржан традиционални годишњи концерт КУД-а „Милан Егић“

ЛОВЦИ И ПРИЈАТЕЉИ НА "ЛОВАЧКОЈ ВЕЧЕРИ" 

ПОНОСЕ СЕ 
ТРАДИЦИЈОМ 
ДУГОМ 47 ГОДИНА

ТАМБУРАШКИ ОРКЕСТАР СКУД "ДР МЛАДЕН 
СТОЈАНОВИЋ" ОДУШЕВИО ПУБЛИКУ У БИЛЕЋИ

Чланови Тамбурашког оркестра 
СКУД „Др Младен Стојановић“ 

вратили су се са успјешног гостовања 
у Билећи, гдје су у сали Дома културе 
„Јевто Дедијер“, одржали концерт 
тамбурашког оркестра. Дом културе 
концерт је организовао уз подршку 
Општине Билећа. 
„Извели смо програм у којем је 
било више различитих жанрова 
музике, од оне из наше традиције, па 
филмске, класичне и џез – музике, 
до савремене популарне музике. 
Аплаузи и овације су нам рекли 
све,“ рекао нам је Небојша Алексић, 
секретар Друштва и члан оркестра, 
додавши да домаћини већ сада 
размишљају о поновном гостовању 
оркестра у њиховом граду, а веома 
извјесно је и гостовање у Требињу, 

из којег су на концерт 
дошли музички 
стручњаци.
Домаћини нису крили 
одушевљење. 
„Ово је један од 
најзначајнијих 
културних догађаја 
који се десио у нашем 
граду. Концерт је био 
толико успјешан да 
сам увјерен да је задао 
стандарде за будуће 
догађаје у нашем 
Дому културе.За мене 
лично ово је велико 

охрабрење и подстицај за наредне 
послове. Поруке са позитивним 
оцјенама овог догађаја непрестано 
ми стижу,“ рекао је за „Козарски 
вјесник“ Лазар Гњато, директор 
Дома културе у Билећи. Додао је да 
је заинтересован за даљу сарадњу 
са приједорским умјетницима. У  
наставак сарадње с Билећом сигурна 
је и Мара Ећим, предсједница 
Друштва. Планирају укључити и 
неке секције СКУД-а. „Изузетно сам 
поносна и на чињеницу да је истога 
дана, поред тамбурашког оркестра, 
наш извођачки ансамбл фолклорне 
секције наступио у Брезичанима, а 
дјечија група фолклора у Градишци. 
И сви су добили похвале, “рекла је 
Ећимова.

Текст: Д. Совиљ

Текст: КВ

Драган 
Мастикосa

Наступ тамбурашког оркестра у Билећи 

Радују се наступима

Ловачко вече

Текст: Ведрана Нишевић
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У сусрeт прaвoслaвним прaзницимa

ПРAСИЋИ ЦИJEНOM MНOГO ПOРAСЛИ

ОДРЖАНА 
РАДИОНИЦА 
ФИЛЦАЊА ВУНЕ

Maриja Стojaкoвић
НE ИДE СЛAВA БEЗ ПEЧEНИЦE

Tрaдициja у српскoм нaрoду je дa сe 
зa вeликe прaвoслaвнe свeткoвинe кao 
штo су крснe слaвe, Бoжић и Вaскрс, 
нa бoгaтoj трпeзи oбaвeзнo нaђe и 
пeчeницa. Oвe гoдинe прaсићи су скупи, a Maриja Стojaкoвић 
припрeмa сe дa прoслaви Вaскрс и Ђурђeвдaн и кaжe дa joj  je 
тeшкo зaмислити крсну слaву бeз пeчeницe. “Пoскупo  je,  aли 
штa ћу мoрa сe прoслaвити. Свaки пут зa слaву, пeчeницa je пa 
нe мoгу ни oвaj пут бeз тoгa”.

Рaнкo Шaрић
ЦИJEНE СУ ВИСOКE, MOГЛO БИ 

JEФTИНИJE

Нa стoчну пиjaцу у Oмaрску у сриjeду je  
пoрaниo  и Рaнкo Шaрић дa види кaквe 
су циjeнe и кaкву пeчeницу мoжe oбeзбиjeдити. “Циjeнe су 
трeнутнo висoкe.. Moждa би мoглe мaлo jeфтиниje, aли ajдe дa 
кaжeмo дa je и oвo сoлиднo, aли свe прeкo дeсeт мaрaкa живe 
вaгe билo би ствaрнo прeвишe”.  

Mиркo Срдић
ВEЋA ПOTРAЖНJA ПРEД ПРAЗНИКE

Из Рaдoчaja кoд Бaњaлукe нa стoчну 
пиjaцу у Oмaрскoj пoврeмeнo дoлaзи 
и фaрмeр Mиркo Срдић. Oн истичe 
дa сe прoдaja прaсићa пoвeћa прeд 

прaвoслaвнe прaзникe и пojaшњaвa кoje су трeнутнe циjeнe.  
“Имa прoдaje, иду прaзници,  пa je и пoтрaжњa вeћa. Maли 
прaсци дo 20 килoгрaмa су 11 мaрaкa пo килoгрaму живe вaгe, 
a  oд 40 килa пo  9 мaрaкa”.

Joвaн Вoлaш
У СВAКOM РAДУ ИMA НEКOГ 

ПРOФИTA

Joвaн Вoлaш из Приjeдoрa бaви сe 
узгojeм свињa. Oн кaжe дa нeмa 
влaститу прoизвoдњу вeћ узимa мaлу 

прaсaд, прихрaњуje их и кaсниje прoдaje. Taкoђe дoдaje дa oд 
тoгa вeћ гoдинaмa живи. “Рaчуницe имa, пoгoтoвo сaд сaд нa 
oвe циjeнe. Билo je рaчуницe увиjeк, у свaкoм рaду имa нeкoг 
прoфитa. Jeднoстaвнo, трeбa рaдити и тo je свa мудрoст”.

Текст: Зоран Совиљ

Пoрaст циjeнa хрaнe и укупнe прoизвoдњe пoвeћao je и циjeнe стoкe. Прeд вaскршњe прaзникe и Ђурђeвдaн циjeнe прa-
сићa крeћу сe oд дeвeт дo jeдaнaeст мaрaкa пo килoгрaму живe вaгe. С oбзирoм нa oвaквe циjeнe зa oчeкивaти je дa сe 
прeдстojeћи прaзници скрoмниje oбиљeжe у oднoсу нa прeтхoднe гoдинe. Пoрeд висoких циjeнa ситнe стoкe, чeстo сe у 
jaвнoсти мoжe чути кoмeнтaр кaкo су сe врeмeнa прoмиjeнилa и нa тaj нaчин дa су прaсићи пo килoгрaму живe вaгe 
пoстaли скупљи oд jaгњaди, штo oдaвнo ниje зaпaмћeнo.

Током три мјесеца ове године 
на  подручју Полицијске управе 
Приједор забиљежено је 221 
кривично дјело од којих је 87 одсто 
расвјетљено. 
Резултатима рада Полицијске 
управе Приједор задовољан је 
новоименовани начелник ове 
управе Драган Милојица. Он је 
навео да је стање безбједности 
на задовољавајућем нивоу. 
Подсјетио је да су се догодила два 
разбојништва, два тешка убиства и 
једно убиство у покушају.  Сва ова 
кривична дјела су расвјетљена.
„Окружном јавном тужилаштву 
Приједор достављен је извјештај 
против једног лица, вјерског 
службеника за почињено 
кривично дјело јавно изазивање 
и подстицање насиља и мржње. 
Такође у извјештајном периоду 
пријављено је и једно кривично 
дјело тешка крађа чијим 
извршењем је отуђено једно 
путничко возило, ово кривично 
дјело је такође расвјетљено. 
Евидентирано је 19 илегалних 
миграната“, рекао је Милојица.
Начелник Сектора 
криминалистичке полиције ПУ 
Приједор Горан Каран каже да је од 
укупно 221 кривичног дјела из прва 
три мјесеца њих 190  из области 

општег криминалитета. 
„Имали смо 16 кривичних дјела 
тешких крађа, близу 30 крађа, 
око 30 кривичних дјела насиља у 
породици за три мјесеца, тјелесних 
повреда око 30 дјела“, навео је 
Каран.
Из области јавног реда и мира било 
је 86 прекршаја.
Начелник Сектора полиције ПУ 
Приједор Зоран Јеж каже да се 
током три мјесеца догодило 195 
саобраћајних незгода што је за 24 
мање него у истом периоду прошле 
године.
„Позитиван показатељ је да је 
број саобраћајних незгода са 
посљедицама по лица мањи . 
Евидентирано их је 57 и укупан 
број настрадалих лица је 78, 
односно мањи је за два лица него 
претходне године. Имали смо двије 
саобраћајне незгоде са смртном 
посљедицом,“, рекао је Јеж.
Из Полицијске управе Приједор 
апелују на возаче да поштују 
прописе и не сједају за волан када 
пију алкохол. Осим у вожњи, опрез 
је потребан и током спаљивања 
ниског растиња јер се може десити 
да чишћење имања прерасте 
трагедије или уништавање 
имовине због пожара.

Са старом и забавном техником филцања вуне 
имала су прилику да се упознају дјеца школског 
узраста. И добро су се показали. Израдили су 
васкршње декорације и остале рукотворине. "Мени 
је ово било јако забавно. Са баком сам вјежбала 
плетење, али ово ми је први пут да радим", рекла је 
Милица Пецаљ. 
Мокро филцање је физички захтјевније, док је 
сухо филцање иглом њежнија техника за оне који 
воле прецизност и детаље. Радионица је одржана 
у организацији Удружења за очување традиције 
и Кола српских сестара Приједор, а под брижним 
оком Маријане Кирасић Некић, чланице Удруге 
рукотворина са отока Крк."Ова техника је посебно 
била развијена у земљама гдје је била развијена 
текстилна индустрија", додала је она. 
Осим вјештине израде интересантних и 
симпатичних "живих" предмета, јер вуна је такав 
материјал, ова техника дјелује медитативно. Када 
се упустите у филцање, схватите да је то процес који 
опушта и смирује. 

НАЈВИШЕ 
КРИВИЧНИХ 

ДЈЕЛА ИЗ ОПШТЕГ 
КРИМИНАЛИТЕТА

Текст: Б. Мајсторовић
Текст: М. Шодић

Прес Полицијске управе Приједор

Са радионице
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Спортски талентиКРАГУЉ И ЂАКОВИЋ РЕЖИРАЛИ 
ПОРАЗ ЛЕОТАРА ПИОНИР ЈОВАН ДРАГОЈЕВИЋ 

ГОЛ МАШИНА МЕЂУ КАДЕТИМА

Рукометаши „ Приједора“, на гостовању у Требињу, резултатом 
28:18 поразили  су „Леотар „.
У тврдој утакмици на полувремену је био гол предности за ОРК 
„Приједор“(12:11).
Средином другог дијела сусрета Приједорчани су додали гас и 
повећали предност.Серијом од 4 гола наговјестили су дебакл 
Херцеговаца.
Голман Бошко Крагуљ имао је своје вече и са 25 одбрана знатно 
допринио тријумфу тима.Иако је наступио под антибиотицима 
пребацио је своју уобичајену норму.
Давид Ђаковића,са 14 постигнутих голова,био је нерјешива 
загонетка за Требињце.
Бојан Шкарић је постигао 6,Славко Давидовић 4 и Лука Мршић 3 
гола.У листу стријелаца уписао се и Данило Новаковић.
Допринос побједи дали су:
Олег Миљуш,Коста Стевандић,Кристијан Тадић,Максим 
Стојановић,Вељко Савић те голман Коста Марчетић који је на 
голу био последњих 5 минута меча.
ОРК „Приједор“,у одсуству тренера Јовице Радаковића, водили су 
Драшко Ђаковић и Небојша Миљуш.
ОРК „Приједор“,са 7 побједа, 4 ремија и 3 пораза је четврти тим 
лиге.
У наредном,17. колу Друге лиге Републике Српске Запад ОРК 
„Приједор „гост је „Саве“ 2019 у Броду.

У крајишком дербију 23. кола м:тел 
Прве лиге Републике Српске „Козара“ је 
у Градишци савладала Омарску са 4:3. 
„Козара“ је већ у другој минути постигла 
погодак.У 8. минути, након контранапада 
„Омарске“,Огњен Јаћимовић постиже гол 
за изједначење.
У 11.минуту Глишић је за „Козару“ 
реализовао пенал и повећава вођство 
на 2:1.Од 31. минута,другим голом 
Глишића,“Козара“ је имала резултат 3:1. 
Само што се кренуло са центра Милан 
Врачар је постигао гол за 3:2 а Ведран 

Панић је изједначио на 3:3.
У 74.минути,након контре „Козаре“, 
Милан Шикањић послао лопту у мрежу 
„Омарске“ за 4:3.
КОЗАРА – ОМАРСКА 4:3
ФК „Омарска“ (Омарска): Вујичић, 
Ратковић(од 78. минута Шунић), 
Зђелар(од 69.Да.Романић),Б. Романић Б., 
Растока, Граховац, Стојнић,Копања(од 
26.Панић),  Јаћимовић, Бановић, Врачар.
Тренер:Златко Јелисавац.
Резерве:Мл.Јокић,Ма.Јокић, Крецељ, 
Радуљ и Марић.
Од 19.марта и домаће побједе над 
„Подрињем“,“Омарска“ је освојила само 
бод против“ Алфе“ из Модриче.
Са 22 бода „Омарска“ је на 14.мјесту.У 
наредном колу,субота 15.април,од 
16 часова, угостиће лидера „Крупу“ 
.Гостујући тим има 40 бодова више од“ 
Омарске“.

У организацији Атлетског клуба “Атлетик”, 
у Етно селу “Станишић” одржан је други 
“Трофеј Бијељине”. 
У конкуренцији преко 200 
такмичара,на овом међународном 
такмичењу,атлетичарке АК “Приједор”су 
наступиле у четири дисциплине. 
Најбољи резултат остварила је Анастасија 
Удовичић освајањем другог мјеста у трци 
на 800 метара.Државна нада атлетике 
БиХ постигла је и свој нови лични 
рекорд. Боља од Удовичићеве била је 
Дуња Сикима,атлетичарке из Србије 
која је Балканска шампионка у овој 
дисциплини.
Млађа пионирка Лара Дешић била је 
седма на 600 метара а истрчала је лични 
рекорд. Мила Рајлић је била одличну у 
трци на 100 метара временом од 13,14. 
Наталија Кнежевић је у конкуренцији 
старијих цицибанки на 200 метара 
заузела 18. мјесто.  Од 18. априла до 
2. маја Анастасију Удовичић очекују 
репрезентативне припреме Атлетских 
савеза Србије и Републике Српске у 
Катићима, на планини Голији.

У организује карате клуба „Синђелић“  у Бањалуци је одржан 
19. Међународни карате турнир “Бањалука опен 2023“. 
Наступило је 45 и више од 800 каратиста, свих узраста Босне и 
Херцеговине, Србије, Црне Горе, Хрватске и Словеније.
У јакој међународној конкуренцији такмичари “Шодана”из 
Приједора  освојили су 19 медаља: двије златне, шест сребрних 
и 11 бронзаних.
Златне медаље су освојили Андреј Шкорић и Теодор Петровић 
док су се сребрним медаљама окитили Његош Бујић,Стефан 
Топић и Лазар Бабић.
Трећа мјеста су освојили браћа Андреј и Матија 
Радаковић,Андреј Томић,Стефан Дринић,Михајло 
Комосар,Данило Станковић,Аријана Илинић,Филип Кесић и 
Милош Мајсторовић.
Рајко Вучићевић, тренера КК „Шодан” задовољан је резултатом 
овог турнира.
„ Презадовољан сам наступом чланова нашег клуба.У оваквој 
конкуренцији освојити оволики број медаља је заиста велики 
успјех. Честитам својим такмичарима.Ово је турнир  гдје наши 
спортисти брусе форум за предстојеће Државно првенство 
планирано за другу половину априла у Зеници“,изјавио је 
тренер Рајко Вучићевић.

Млади  фудбалер  Јован Драгојевић из  Приједора  примјер  је како се  
дуготрајним радом гради спортски таленти.
Драгојевић је за пионирску и кадетску селекцију  ФСА Приједор  јесенас  
постигао 29 голова. Његове екипе оствариле су најбоље резултате  у  
Регији Приједор и Градишци.
Овај фудбалски драгуљ, гол машина, учио је код Зорана Петковића (ФСА 
Приједор), Рудар Приједору и Обилићу који је под патронатом  Црвене 
Звезде  Београд.
На недавном међународном, традиционалном, турниру у 
малом фудбалу „Баnja Luka Yоuth Winter 
Cup” са „Обилићем“из Београда је освојио 
треће мјесто.У шест сусрета постигао је 
четири гола или пола за цјелу екипу.
На овом тродневном турниру наступило 
је више од 100 екипа и преко 1.000  
младих фудбалера  из екс  Југославије.
Занимљиво да подједнако добро игра 
са обе ноге. Многи му проричу сјајну 
будућност. Невјероватно је упоран и 
стиже на све стране.
Пионир Драгојевић прекомандован је у 
кадетски тим „Рудар Приједора“.
Већ на првој утакмици је примјетно да је 
физички доминантан у односу на дјечаке свог 
узраста. 
Уз квалитетан рад на техници и тактици 
може у многоме унаприједити своје 
фудбалске перформансе.
Свакако,очекује га велики труд и 
залагање да би остварио своје домете.

"ОМАРСКА" У 
РЕЗУЛТАТСКОМ 

ПОСТУ

АНАСТАСИЈА УДОВИЧИЋ ДРУГА 
НА МИТИНГУ У БИЈЕЉИНИ

КАРАТИСТИ "ШОДАНА" ОСВОЈИЛИ 19 МЕДАЉА

Прегршт медаља за такмичаре „Шодана“

Анастасија Удовичић

ФК Омарска у резултатском посту

Јован Драгојевић

Бошко Крагуљ имао 25 одбрана

Припремио: Милан Богун
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АГЕНЦИЈА ЗА АКРЕДИТАЦИЈУ И ЊЕНА КОМИСИЈА СТРУЧЊАКА ЈЕ У ПРОЦЕСУ АКРЕДИТАЦИЈЕ ВИСОКЕ 
ШКОЛЕ НАЧИНИЛА НИЗ МАТЕРИЈАЛНИХ ГРЕШАКА У СВОМ РАДУ И НЕЗАКОНИТО ЈЕ СПРОВЕЛА ПРОЦЕС 
АКРЕДИТАЦИЈЕ. Висока школа је са данашњим даном поднела жалбу и очекујемо да се жалба усвоји и да 
се Високој школи за економију и информатику додели акредитација. 

Наглашавамо да рјешења која су донета од стране Агенције су незаконита, односно супротна начелу владавине 
права и уводе у овај поступак правну несигурност, те доводи се Високу школу у изразито неповољан и по њу 
штетан положај у коме се о њеним правима и обавезама одлучује на основу општих аката који нису били на 
снази у вријеме када је Висока школа поднијела захтјев за акредитацију, односно Агенција и њена комисија 
стручњака одлучује на основу аката који прописује услове са којима Висока школа није била упозната и 
није могла бити упозната. Овакво поступање и доношење рјешења је у супротности и са чланом 6. Закона о 
општем управном поступку  односно са начелом заштите права странака и заштите јавног интереса. 

Висока школа за економију и информатику је у процесу акредитације и поседује све потребне дозволе за 
рад, тако да садашњи и бивши студенти нису угрожени. Посебно истичемо да сви ми на Високој школи 
радимо професионално свој посао и не налазимо се на списку Универзитета и Вискоих школа против којих 
је претходних дана подигнута оптужница за продају диплома у операцији „Кластер“.
Захваљујемо се свима студентима, члановима колектива Високе школе и пријатељима Установе на указаном 
поверењу.

Приједор, 05.04. 2023.                                                                                                                                                директор
Проф. др Радован Владисављевић

-САОПШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ-

Обавештавамо студенте и јавност 
да је Висока школа за Економију и 
информатику 05.04.2023. уложила 
жалбу УПРАВНОМ ОДБОРУ Агенцији за 
високо образовање Републике Српске, 
ЈЕР СМАТРАМО ДА СУ СЕ ИСПУНИЛИ 
СВИ ПОТРЕБНИ ЗАКОНСКИ УСЛОВИ 
ДА ВИСОКА ШКОЛА И СТУДИЈСКИ 
ПРОГРАМ ЈАВНА УПРАВА ДОБИЈУ 
АКРЕДИТАЦИЈУ. 

АКРЕДИТАЦИЈА ВИСОКЕ ШКОЛЕ ЗА ЕКОНОМИЈУ 
И ИНФОРМАТИКУ
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Нека дух Васкрса испуни наша срца 
љубављу и вјером. Желимо вам да 

радост највећег хришћанског празника 
испуни домове топлином и да ускршње 

дане проведете у миру, љубави и 
духовном благостању. 

Христос васкрсе!

ЈПШ РС ШУМСКО ГАЗДИНСТВО 
ПРИЈЕДОР
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Обавјештавамо наше цијењене суграђане да 
ће се у Дворани „Младост“  20. априла у 19. 00 
часова одржати концерт „Козарски вјесник 
и пријатељи“. Учествују:  “, СКУД „Др Младен 
Стојановић“ Мирјана Болтић, Зоран Папак, 
КУД „Осман Џафић“, КУД „Милан Егић“, КУД 
„Омарска“, Удружење за очување традиције, 
Српски соколови Козаре, Дејан Ћулум, Предраг 
Миљатовић. Генерални покровитељ концерта 
је Град Приједор. Добро дошли, ваш „Козарски 
вјесник“

ОБАВЈЕШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ
О ИЗЛАГАЊУ НАЦРТА ДОКУМЕНТА НА ЈАВНИ УВИД

Обавјештава се јавност да се јавни увид на

НАЦРТ ИЗМЈЕНЕ И ДОПУНЕ РЕГУЛАЦИОНОГ ПЛАНА 
ЦЕНТРАЛНЕ ЗОНЕ ПРИЈЕДОРА СА СПОМЕНИЧКИМ 

КОМПЛЕКСОМ - I ФАЗА, 
РАДНИ НАЗИВ РЕГУЛАЦИОНИ „ЦЕНТАР“ БЛОК 2

продужава до 10.05.2023.године, из техничких разлога
Нацрт Планабиће изложен на јавни 
увид у:
• у просторијама Градске управе  Града 
Приједора (улаз за странке,  просторије 
Одјељења за просторно уређење, 
други спрат)
• просторијама стручне организације 
“HKP Consulting” Бања Лука, Ул. Петра 
Кочића бр. 5, Бања Лука
• просторијама канцеларије Приједор 
Центар у улици Ослободилаца Приједора 
6, обавља послове МЗ-а: Приједор 
Центар, Гомјеница, Д.Орловци, Кокин 
Град, Орловача и Рашковац

Изложен Нацрт можесе погледати 
сваки радни дан осим суботе, недеље 
и државних празника у времену од 8 до 
15 часова до 10.05.2023.године.
Нацрт Плана биће објављени на web 
site-у Града Приједора, www.prije-

dorgrad.org. Такође, у канцеларији 
55 Одјељења за просторно уређење 
Градске управе могу се добити и усмена 
тумачења изложених материјала 
Нацрта. 
За вријеме трајања продуженог јавног 
увида, тј. све до 10.05.2023. год. свако 
физичко и правно лице може дати 
примједбе, приједлоге и мишљење 
на материјале Нацрта и то:
- уписом у Књиге примједби које ће се 
налазити у просторијама у којима ће 
Нацрт Плана бити изложен 
- доставити у форми дописа Одјељењу 
за просторно уређење Градске управе 
Града Приједорили на e-mail prostor-
no@prijedorgrad.org

Одјељење за просторно уређење

ОГЛАС

КОНКУРС
Број: 52-01/22
Датум: 10.04.2023. године

На основу члана 29. и 32. Статута Ловачког удружења „Сана“, те члана 20. 
Закона о измјенама и допунама Закона о ловству ( „Службени гласник 
Републике Српске“ број: 50/13, члан 20)
Управни одбор Ловачког удружења „Сана“ расписује

Jovana Dučića 23 a, Banja Luka
Tel:051/248-329; Fax:051/248-329; 066/117-119 

e-mail: info@scgaudeamus.com; www.scgaudeamus.com
Број:75/23
Датум: 03.04.2023.

На основу члана 32. Закона о образовању одраслих („Службени гласник РС“ бр. 
111/21) и Рјешења Завода за образовање одраслих, број 07/5.1/604-205/22 од 
20.07.2022.године, Средњошколски центар „ГАУДЕАМУС“Бања Лука, објављује:

Ловачко удружење „САНА“ Оштра Лука, Оштра Лука б.б. Тел: 065/709-897

За пријем у радни однос на неодређено вријеме на послове и радне задатке
ЛОВОЧУВАРА.......................................................................- 1 извршилац. 

За ловочувара може бити изабрано лице које поред општих услова прописаних 
Законом о раду Републике Српске ( „Службени гласник РС: број: 1/16 и 
66/18),испуњава и посебне услове прописане чланом 20. Закона о ловству ( 
„Службени гласник Републике Српске“ број 50/13) и то :

 - да има најмање трећи степен стручне спреме из шумарске, 
пољопривредне или друге струке у којима се изучава предмет ловство, односно 
ловна привреда

 - да има положен ловочуварски испит

 - да има одобрење за ношење ловачког оружја

 - да није прекршајно ни кривично осуђиван

 - да има пријављено стално мјесто пребивалишта на територији Л.У. 
„Сана“
 - да се налази на евиденцији Завода за запошљавање као незапослено 
лице.

Предвиђен је пробни рад у трајању од најдуже ( шест) мјесеци, у складу са 
чланом 37. Закона о раду.
 
Оглас остаје отворен 15 ( петнаест) дана од дана објављивања огласа.

Непотпуне и неблаговремене пријаве неће се узети у разматрање.

Пријаве са доказима о испуњавању општих и посебних услова ( у оригиналу или 
овјереној копији) достављају се лично или путем поште на горе наведену адресу.

 Предсједник УО
 Љубомир Тркуља

I За упис полазника у Програме средњег стручног образовања одраслих, преквалификације 
и доквалификације:

II За упис полазника у Програм преквалификације унутар струке здравство:

Уз пријаву за упис, кандидати су дужни приложити оригинал или овјерену фотокопију 
докумената: 

• свједочанство основне школеза стицање средње стручне спреме
• разредна свједочанства и диплому средње школе за програм преквалификације 
и доквалификације
• извод из матичне књиге рођених
• копија личне карте
• увјерење о мјесту пребивалишта

Конкурс за упис полазника отворен је до попуне. Заинтересовани кандидати пријаве 
могу послати путем поште или лично доставити на адресу Средњошколског центра 
„ГАУДЕАМУС“ Бања Лука, у ул. Јована Дучића број 23а.
Све додатне информације могу се добити свакoг радног дана, од 08:00 до 14:00 часова 
у просторијама Средњошколског центра „ГАУДЕАМУС“ Бања Лука или на телефонске 
бројеве 051/248-337 и 051/248-339.

ДИРЕКТОР
СЦ „ГАУДЕАМУС“

Татјана Клинцов Вујаковић
магистар економије

НАЈИСКРЕНИЈЕ 
ЧЕСТИТКЕ ЗА 
ВАСКРС ЖЕЛИ 

ВАМ

СРЕЋНЕ 
И ВЕСЕЛЕ 

ВАСКРШЊЕ 
ПРАЗНИКЕ  
ЖЕЛИ ВАМ

ЈУ ДОМ ЗА СТАРИЈА ЛИЦА 
ПРИЈЕДОР

ДОМ ЗА СТАРИЈА ЛИЦА 
„ДРИНИЋ“ ПРИЈЕДОР

КОНЦЕРТ "КОЗАРСКИ ВЈЕСНИК И ПРИЈАТЕЉИ"
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ХРИСТОС 
ВАСКРСЕ

СРЕЋАН 
ВАСКРС

СРЕЋНЕ И ВЕСЕЛЕ 
ВАСКРШЊЕ 

ПРАЗНИКЕ ЖЕЛИ 
ВАМ

СВИМ 
ПРАВОСЛАВНИМ 

ВЈЕРНИЦИМА 
СРЕЋНЕ И 
РАДОСНЕ 

ВАСКРШЊЕ 
ПРАЗНИКЕ ЖЕЛИ

ЖЕЛИМО ВАМ СРЕЋАН 
И НЕЗАБОРАВАН  
ВАСКРС, ДА ГА 
ПРОВЕДЕТЕ У КРУГУ 
СВОЈЕ ПОРОДИЦЕ

СВИМ ПРАВОСЛАВНИМ 
ВЈЕРНИЦИМА СРЕЋНЕ И РАДОСНЕ 
ВАСКРШЊЕ ПРАЗНИКЕ ЖЕЛИ

УПУЋУЈЕМО ВАМ 
ИСКРЕНЕ ЧЕСТИТКЕ 

ПОВОДОМ НАДОЛАЗЕЋИХ 
ВАСКРШЊИХ 

ПРАЗНИКА, СА ЖЕЉОМ 
ДА ИХ ПРОСЛАВИТЕ 

У БЛАГОСТАЊУ И 
УЗАЈАМНОМ ПОШТОВАЊУ.

ВОДОВОД а.д.  
Приједор

„АГРО МАРИЋ“   
д.о.о. Приједор

НЛБ БАНКА БАЊА ЛУКА, 
ФИЛИЈАЛА ПРИЈЕДОР

МИРА д.о.о. Чланица 
Краш групе Приједор

ДОМ ЗА ЛИЦА СА ИНВАЛИДИТЕТОМ ПРИЈЕДОР

„НИСКОГРАДЊА  МАРЈАНОВИЋ“ 
д.о.о. ПРИЈЕДОР

„КОМУНАЛНЕ УСЛУГЕ“ а.д. 
Приједор

ЖЕЛИМО ВАМ СРЕЋАН ВАСКРС 
ИСПУЊЕН РАДОШЋУ, СРЕЋОМ И 
МИРОМ

„УНИЈАТ-М“ д.о.о. Приједор

СРЕЋНЕ И ВЕСЕЛЕ ВАСКРШЊЕ 
ПРАЗНИКЕ ЖЕЛИ ВАМ

ЕКП Елкер а.д. Љубија, БГ Енерго-Тим д.о.о. 
Приједор и Инвинг Инвест Инжињеринг д.о.о. 

Приједор
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Ј А В Н И   П О З И В Ј А В Н И   П О З И В 
Обавјештава се јавност да је на 27. 
редовној сједници Скупштине Града 
Приједора  одржаној 27.02.2022.године 
донесена Одлука о приступању изради 
Измјене дијела Допуне Регулационог 
плана централне зоне Приједора 
са споменичким комплексом – II 
Фаза, Радни назив Регулациони план 
„Центар-Исток“ Блок 3“ („Сл. гласник 
Града Приједора“ бр. 4/23). У току су 
прописане припремне активности на 
прикупљању приједлога и сугестија за 
појединачна планска рјешења у склопу 
обухвата Плана.

Израдом Регулационог плана биће 
обухваћен простор у мањем подручју 
Плана на дијелу уз улицу Краља 
Александра, у укупној површини од око 
1,16 ha.

Обухват Плана приказан је на 
графичком прилогу који ће уз Одлуку 
о приступању изради бити изложен 
у просторијама Градске управе Града 
Приједор (огласна табла Одјељења 
за просторно уређење на II спрату) и 

на web-site-у Града Приједора: http://
www.prijedorgrad.org/ .

ПОЗИВАЈУ СЕ заинтересована лица, 
власници некретнина, корисници 
простора и учесници у његовој 
изградњи и уређењу, да узму учешћа 
у изради Плана ДОСТАВЉАЊЕМ 
ПИСМЕНИХ ПРИЈЕДЛОГА, МИШЉЕЊА 
И СУГЕСТИЈА за планска рјешења на 
земљишту или објектима у њиховом 
власништву. 
            
Писмени приједлози, мишљења и 
сугестије достављају се путем протокола 
Градске управе Града Приједор - 
Одјељењу за просторно уређење у 
форми дописа до 03.05.2023.год. 

Потребне додатне информације у 
вези са наведеним активностима могу 
се добити у Одјељењу за просторно 
уређење (канцеларија 55, II спрат 
зграде Градске управе).

OДЈЕЉЕЊЕ ЗА ПРОСТОРНО УРЕЂЕЊЕ

Обавјештава се јавност да је на 27. 
редовној сједници Скупштине Града 
Приједора одржаној 27.02.2022.
године донесена Одлукa о приступању 
изради Измјене дијела Урбанистичког 
пројекта за дио насеља Урије 
Центар - „УП Тешинић“, („Сл. гласник 
Град Приједор“ бр. 4/23). У току су 
прописане припремне активности на 
прикупљању приједлога и сугестија за 
појединачна планска рјешења у склопу 
обухвата Плана.

Израдом Урбанистичког пројекта 
биће обухваћен простор у мањем 
подручју Плана на дијелу омеђеном 
улицама Козарска, Славка Родића, 
новопланираном саобраћајницом 
и улицом Ђуре Салаја, у укупној 
површини од око 2,13 ha.

Обухват Плана приказан је на 
графичком прилогу који ће уз Одлуку 
о приступању изради бити изложен 
у просторијама Градске управе Града 
Приједор (огласна табла Одјељења 
за просторно уређење на II спрату) и 

на web-site-у Града Приједора: http://
www.prijedorgrad.org/ 

ПОЗИВАЈУ СЕ заинтересована лица, 
власници некретнина, корисници 
простора и учесници у његовој 
изградњи и уређењу, да узму учешћа 
у изради Плана ДОСТАВЉАЊЕМ 
ПИСМЕНИХ ПРИЈЕДЛОГА, МИШЉЕЊА 
И СУГЕСТИЈА за планска рјешења на 
земљишту или објектима у њиховом 
власништву. 
            
Писмени приједлози, мишљења 
и сугестије достављају се путем 
протокола Градске управе Града 
Приједор - Одјељењу за просторно 
уређење у форми дописа до 
03.05.2023.год. 
  
Потребне додатне информације у 
вези са наведеним активностима могу 
се добити у Одјељењу за просторно 
уређење (канцеларија 55, II спрат 
зграде Градске управе).

 ОДЈЕЉЕЊЕ ЗА ПРОСТОРНО УРЕЂЕЊЕ

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ УЗ ПОРТАЛ КОЗАРСКОГ 
ВЈЕСНИКА www.kozarski.com

Дана 17.4.2023. навршава се тужних шест мјесеци од 
смрти нашег драгог супруга, оца, дједа и прадједа

МИЛУТИНА- МИЋЕ  ВУЧЕНОВИЋА
Постоји љубав коју смрт не прекида и туга коју вријеме не 
лијечи. Хвала ти за сву пожртвованост , љубав коју си нам 
пружао. Шест мјесеци, а туга и бол остају у срцима оних који 
те воле. Сјећање на тебе вјечно ће трајати. Увијек ћеш бити у 
нашим мислима и срцима.
Твоји: супруга Видокија, син Драган, кћерка Дијана, снаха 
Ивана, зет Милорад, унучад и праунучад. 17901

Сјећање на нашег драгог супруга, тату и 
деду

МИЛОША-МИШУ БИЈЕЛИЋА

Вријеме пролази , сјећање и љубав 
остају.
Твоји: Боба, Владимир, Наташа, Нађа и 
Ненад.

17883

Дана 16.4.2023. навршава се тужна 
година од смрти наше вољене супруге 

и мајке

ТАТЈАНЕ (рођ.Гаврановић) 
СТОЈАКОВИЋ

Туга која је остала не постаје ништа мања 
а празнина настала твојим одласком 
све је већа. Вољена и никад прежаљена 
жено и мајко. Заувијек у нашим срцима..
Твоји најмилији: Ненад, Неда и Небојша.

17905

Сјећање

ДАРА ГОРОЊА
(21.4.2016)

С љубављу и поштовањем.
Породица

0002

БРАНКО 
РАЧЕТОВИЋ
(13.4.1993-
13.4.2023)

Вољени се никад не заборављају.
Увијек си у нашим мислима и срцима.
Твоји: кћерка Рада, унук Горан и синовац 
Звонко са породицом.

17891

Дана 16.4.2023. навршава се осам тужних 
година од смрти нашег

МИЛАНА-ШОЛЕ ШОБОТА

Породице Шобот и Грубор.

17423
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Дана 15.4.2023. обавићемо 40 дневни 
помен нашем драгом

БРАНИСЛАВУ КАНТАРУ
(1955-2023)

Драги наш Бране, са великом тугом и болом 
покушавамо прихватити болну истину да више 
физички ниси са нама. Недостајеш нам много и 
сваким даном све више. Са поносом ћемо чувати 
успомену на твоју љубав, доброту, искреност, 
поштење. Гдје год будемо били и шта год радили, 
увијек ћеш бити са нама у нашим мислима и 
нашим срцима.
Воле те твоји: супруга Милица, кћерка Тијана и 
син Драган.

17902

Дана 15.4.2023. навршава се 40 дана од 
смрти нашег драгог мужа, оца и дједа

ПАЈЕ (Драгутина) МАРЧЕТИЋА
Помен се одржава на Кечановом гробљу у 
Петрову у 11 часова. Позивамо родбину, 
пријатеље и комшије да нам се придруже.
Увијек ћемо те вољети и по доброти 
памтити, јер си то заслужио ... Недостајеш 
нам ...
Твоји: супруга Гордана, син Дамир, кћерка 
Маријана са породицама.

17892

Дана 18.4.2023.навршава се пет година 
од смрти нашег стрике

ЗОРАНА ГАВРАНОВИЋА

Заувијек ћемо те чувати у нашим срцима 
и носити најљепше успомене на тебе.
Твоји: Татјана, Тамара и Никола.

17890

Дана 18.4.2023.навршава се пет година 
од смрти мог брата

ЗОРАНА ГАВРАНОВИЋА

Са поштовањем и лијепим успоменама 
чувају те од заборава.
Брат Горан и снаха Милена.

17890

Дана 20.4.2023. навршиће се 13 година 
од смрти нашег драгог

ПЕРИЦЕ ЈАРИЋА

Постојиш и трајеш вјечно у нашим 
срцима, кроз најљепше успомене које 
болно подсјећају на твоју племенитост 
и доброту.
Твоји : отац, мајка и брат.

17893

Дана 18.4.2023.навршава се пет година 
од смрти мог сина

ЗОРАНА ГАВРАНОВИЋА

Немам ријечи које те могу ожалити ни 
времена у којем ћу те заборавити.
Увијек ћу те вољети, твоја мама Анђа.

17890

СЛАВИЦА (рођ.Шурлан) 
МУТИЋ

(1960-2020)

Рођена моја, чувам те у души ... јер како дио душе из душе ишчупати ...
Твоја сестра Пава и кћерке Драгана и Бранка са породицама.

17906

Дана 15.4.2023. 
навршава се година 
дана од како није са 

нама наша драга мајка, 
супруга, бака и прабака

НАДА ЛАЈИЋ
(1943-2022)

Година прође, а бол је још 
већа. Недостајеш нам ...
У суботу, 15.4.2023. у 11 часова на гробљу Кечаново, 
дајемо годишњи помен . Позивамо родбину, комшије 
и пријатеље да нам се придруже. Супруг Бошко, кћерке 
Сњежана и Силвана са породицом.

17878

Дана 15.4.2023. 
навршава се година дана 

од смрти наше маме и 
бабе

БОРЕ ГОРОНИЋ
(1963-2022-2023)

Сваки дан нам недостајеш. Хвала ти за све.
Твоји најмилији: кћерка Жељка, зет Бојан, унука 
Емануела и унук Виктор.

17903

Дана 15.4.2023. 
навршава се година дана 
од смрти наше сестре и 

тетке

БОРЕ ГОРОНИЋ
(1963-2022-2023)

С љубављу сестра Зора са кћеркама Горданом и 
Татјаном.

17903

Дана 15.4.2023. 
навршава се година дана 
од смрти наше сестре и 

тетке

БОРЕ ГОРОНИЋ
(1963-2022-2023)

С љубављу брат Ратко, снаха Стана са синовима 
Павлом и Стефаном.

17903

Дана 16.4.2023. 
навршавају се две 
године од смрти 

драгог оца и деде

РАДЕ 
ДЕСПОТОВИЋ

(1941-2021)

Увијек ћемо те носити 
у нашим срцима.
Твоје кћерке Љиљана 
и Весна, зет Милан и 
унук Дарко.

17904

Дана 13.4.2023. 
навршило се десет 
тужних година од 

смрти драге супруге

МИЛИЦЕ АНЂИЋ

Супруг Милан

17894

Остајете вјечно у нашем сјећању.
Синови Ратко и Рајко.

РУЖА МАРЈАНОВИЋ
(17.4.2023)

17876

МИЛАН 
МАРЈАНОВИЋ

(7.1.2000)
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ПРЕДСЈЕДНИК СКУПШТИНЕ
Игор Кнегињић

ГРАД ПРИЈЕДОР
Скупштина града

ХРИСТОС 
ВАСКРСЕ

ГРАД ПРИЈЕДОР
Градоначелник

ГРАДОНАЧЕЛНИК
Слободан Јавор


